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Изравняваме се с останалите в ЕС
по подпомагане, заяви агроминистърът Иван Иванов

Стр. 15

Стр. 12

ÒÎÍÈ ÁËÅÚÐ:

ÅÏÎÕÀÒÀ

ÍÀ ÇÀÏÀÄÍÎÒÎ

ÃÎÑÏÎÄÑÒÂÎ ÑÂÚÐØÂÀ

то осемдесет и пет години от
рождението на Апостола (стр. 11).
Величав българин, който в услови-
ята на робство надживя времето и
себе си. И успя да възроди Народа.
Да му вдъхне кураж, да го накара
да повярва в своите сили, за да се
сдобие с онова, което може да му
върне самочувствието - Свободата.

Левски е пример. Със саможерт-
вата си той освети пътя на Бълга-
рия към Свобода и Суверенитет.
Днес тази земя на Апостола има
нужда от Свободата и Суверените-
та, за които изгоря Левски.

За него няма нужда да се пишат
красиви думи. За да опазим Апос-
тола, за да съхраним честта и до-
стойнството си като народ и нация,
трябва да обясним на всяко дете, че
Левски се ражда с него. И живее с
него.

Той не е съкровище, което да
вадим и да показваме по празници.
Да го излъскваме от патината и да
го прибираме. Или да го държим
заровено дълбоко, за да не ни го
откраднат.

Левски е огънят във всеки от
нас. Огънят, който пази България.
И който трябва да бъде пазен - с
честта и достойнството, с които
Апостола се обрече на безсмъртие.

Нека се огледаме. Имаме жа-
дуваната република. Но има ли я
чистата мисъл за Отечеството у
всички онези, обязани да ни уп-
равляват? Няма я. Както няма и
наказание за престъпниците и
предателите.

Ïàçèì ëè

Àïîñòîëà?

С

Ина МИХАЙЛОВА

През 2022 г. земеделски-
те производители ще бъдат
подпомогнати с над 700
млн. лв. и така се изравнява-
ме с останалите европейски
страни, заяви министърът
на земеделието Иван Ива-
нов. Той посочи, че това

безпрецедентно финансира-
не, заедно с мерките за
стриктен контрол на грани-
цата, дава глътка въздух на
сектора.

За засиления контрол
при вноса на храни през
“Капитан Андреево” Ива-

нов каза, че в последните 10
г. не са правени такива про-
верки. След предприетите
действия от държавата
БАБХ очаква допълнителни
приходи от 25 млн. лв. за
второто полугодие.

Реколтата от пшеница е

Има промяна в модела на управление и статистиката го доказва.
Държавната собственост може да се управлява разумно и да носи
дивиденти, заяви вицепремиерът Корнелия Нинова.

ÄÚÐÆÀÂÍÈÒÅ ÔÈÐÌÈ Ñ ÎÒËÈ×ÍÈ ÐÅÇÓËÒÀÒÈ
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ÎÁÙÈÍÑÊÀ

ÈÊÎÍÎÌÈÊÀ ÍÀ

ÌÈÍÓÑ Ñ 31 ÌËÍ.

Министрите на външните работи на България и РС Македония Теодора Генчовска и Буяр Османи
подписаха протокола от второто заседание на Съвместната междуправителствена комисия
по чл. 12 от Договора за приятелство, добросъседство и сътрудничество между двете държави

¬  ¿ƒ⁄–

добра, каза министърът. От
12 млн. дка в складовете са
прибрани над 3 млн. тона.
Според министър Иванов
ще се доближим до реколта-
та от миналата година.

СНИМКА БТА
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Столичната общинска ико-
номика е излязла на минус с
31 млн. лева през миналата
година. Това показват годиш-
ните финансови отчети за
състоянието на всички 17 об-
щински дружества, които оби-
чайно се приемат от Столич-
ния общински съвет през лято-
то. Този път в общия отчет не
е влязло основното губещо
дружество - “Топлофикация
София”. От друг доклад за

Ñòîëè÷íàòà îáùèíñêà èêîíîìèêà
íà ìèíóñ ñ 31 ìèëèîíà ëåâà
В общата статистика не е включено финансовото състояние на „Топлофикация
София”, която се очаква да натрупа 134 млн. лв. загуби до края на годината

Деси ВЕЛЕВА

бизнесплана му става ясно, че
до края на годината се очаква
загубите да са 134 млн. лева.
За сравнение, отчетите от
предходната година показваха
минус от 67 млн. лева.

Общо седем общински фир-
ми са с отрицателен баланс за
2021 г. Докато всички друже-
ства, стопанисващи пазарите на
града, излизат на печалба, само
“Пазари - Север” е с близо 200
000 лева загуба. С над 650 000
лева е на минус и “Софинвест”,
чиито приходи са намалели с
45 на сто спрямо предходната
година. По-малък губещ е

“Спортна София”, която все
пак увеличава приходите си,
особено от спортни услуги.

Скандалното дружество
“Софекострой”, с предишно
име “Чистота-Искър”, също
показва сериозни загуби от над
710 000 лева за миналата годи-
на, въпреки че редовно се под-
помага от Столичната община
с възлагане на договори без
конкурси. То демонстрира
финансова нестабилност през
последните години, като по-
миналата бе на плюс от 160
000 лева, а през 2019 г. загуба-
та бе от 1,5 млн. лева. Чрез

фирмата продължават и да из-
тичат общински пари чрез
превъзлагане на дейност на
външни изпълнители.

Най-сериозно перо в загу-
бите на общинската икономика
очаквано е транспортът. И три-
те транспортни оператора са на
минус. Най-сериозно е положе-
нието в “Столичен автотранс-
порт”, в което загубите за една
година са нараснали от 10 млн.
лв. на 20 млн. лева. В “Столи-
чен електротранспорт” те са се
увеличили от 3,2 млн. лева за
2020 г. на 4,8 млн. лева за 2021
г. “Метрополитен” е излязал на

загуба от близо 5 млн. лева след
добра печалба през предходна-
та година.

По-добра е картината в
общинското здравеопазване,
което е в стабилно състояние.
Само три болници и един ДКЦ
са с отрицателни баланси.
Това са Специализираната
болница за рехабилитация на
детска церебрална парализа,
болниците за продължително
лечение и рехабилитация в
Панчарево и Кремиковци и
ХV ДКЦ в район “Изгрев”.

Коментар на стр. 8

България нe прави
отстъпление по отноше-
ние на позицията си за
официалния език на Ре-
публика Северна Маке-
дония и изцяло се съоб-
разяваме с решението
на Народното събрание,
заяви министърът на
външните работи в ос-
тавка Теодора Генчов-
ска. Тя и колегата й от
РСМ Буяр Османи под-
писаха протокола от
второто заседание на
Съвместната междупра-
вителствена комисия по
чл. 12 от Договора за
приятелство, добросъ-
седство и сътрудничест-
во между двете държа-
ви. Второто заседание
на комисията бе вчера и
на него беше направен
преглед на изпълнение-
то на договора, като
бяха договорени мерки-
те за неговото ефектив-
но изпълнение през

СНИМКА БТА

МВНР:

Áúëãàðèÿ íå îòñòúïâà
çà åçèêà â ÐÑ Ìàêåäîíèÿ

следващия период. Това
е вторият протокол,
подписан между двете
страни. Първият бе под-
писан на 10 юни 2019 г.
в София и оттогава до-
сега комисията не е
имала заседания.

Генчовска посочи, че
в двустранните си отно-
шения с РСМ България
не признава техния
официален език. Това
обаче е малко по-специ-
фично в контекста на
останалите 26 държави
на ЕС, като те имат сво-
ята позиция и по ни-
какъв начин не можем
да ги задължим да при-
емат нашата, обясни
Генчовска. По думите й,
нашата позиция е гаран-
тирана в целия пакет до-
кументи от т. нар. френ-
ско предложение.

Заместник-министър
Велислава Петрова по-
сочи, че важното е, че

нито един документ в
процеса на присъединя-
ване на РСМ към ЕС не
може да се приема като
признаване от България
на съществуването на
т.нар. македонския език.
Това е ясно описано в
едностранна деклара-
ция, която България ще
представи по време на
Комитета на постоянни-
те представители (КО-
РЕПЕР) в понеделник и
следващите стъпки от
процеса на европейско
ниво и тя ще бъде при-
ета от Съвета. Българ-
ската позиция остава
непроменена и тя е ясно
заявена в унисон с ре-
шението на Народното
събрание, подчерта Пе-
трова.

Двустранният прото-
кол доразвива отстъпле-
нието от отстояваните
до момента български
позиции. Това мнение

изрази зам.-шефът на
парламента от БСП
Кристиан Вигенин във
фейсбук.

 “Потвърдиха се
всички изразени от БСП
опасения, с които отка-
захме да подкрепим ре-
шението на Народното
събрание. Настояваме в
сряда министър Генчовска
да представи съдържание-
то на подписания прото-

Специализираната болница за актив-
но лечение по онкология “Св. Мина” в
Благоевград дължи голяма сума за до-
ставени лекарства, натрупана от 2019 г.
Това заяви управителят й д-р Теодор
Велчев, който я ръководи от края на
2021 г. По думите му най-големите
задължения са от 2020 г. и от 2021 г.
Около 200 хил. лв. от старите задълже-
ния са погасени от новото ръководство.

Законната лихва, която фармацевтич-
ните фирми могат да наложат върху
дължимата сума, е 10%, но към момента
фирмите няма да създават затруднения

От 9000 проверени превозни
средства по време на акцията на МВР
през последните седмици на повече
от 2300 шофьори са наложени санк-
ции. Само в събота са заловени 35
водачи, качили се зад волана след
употреба на алкохол. Под въздейст-
вие на наркотични вещества са засе-
чени да шофират 26 водачи, други 8,
спрени за проверка, са отказали да
бъдат тествани.

Неправоспособни, пияни и дроги-
рани водачи бяха установени в нощ-
та срещу неделя при специализирана

Îíêîáîëíèöàòà â Áëàãîåâãðàä
ñ 2 ìëí. ëåâà äúëã

Îò 9000 ïðîâåðåíè êîëè
íàä 2300 ñà ñúñ ñàíêöèè

полицейска операция в област Вели-
ко Търново. 17-годишен блъсна с мо-
тоциклет патрулка в Дебелец в опит
да избяга от проверката. Трима от
водачите са задържани, образувани
са бързи производства.

Петима души загинаха при тежка
катастрофа на пътя Плевен-Ловеч,
сред тях са две едногодишни деца.
Тежкият инцидент е станал в следо-
бедните часове в събота в района на
пътен кантон “Люляци” край село
Брестовец. Ударът е челен между две
коли.

на болницата. Въпреки това остават
старите задължения. Според д-р Велчев
разумно е да се изтегли кредит и затова
ръководството на болницата възнамеря-
ва да започне преговори с банки.

Онкоболницата в Благоевград е об-
щинска собственост, поради което
съгласие за процедурата трябва да даде
Общинският съвет. Кметът на Благоев-
град Илко Стоянов каза, че предложе-
нието вече е придвижено до общинския
съвет и се очаква то да бъде разгледано
още на следващата сесия, която е в края
на юли.

кол на заседание на Ко-
мисията по външна по-
литика, да информира за
извършената до момен-
та работа и да предста-
ви вижданията на
Външно министерство
за предстоящите стъпки,
с които ще бъде отстоя-
ван българският нацио-
нален интерес в новите
неблагоприятни усло-
вия”, заяви Кристиан

Вигенин.
Генчовска коменти-

ра, че вписването на
българите в конститу-
цията е условието, кое-
то ако бъде изпълнено,
започват истинските
преговори на РСМ с Ев-
ропейскя съюз. По ду-
мите й зависи от РСМ и
тяхната политическа
воля колко бързо ще
приключи този процес.



БЪЛГАРИЯ
ПОНЕДЕЛНИК

18 ЮЛИ 3
2022

БЪЛГАРСКА СОЦИАЛИСТИЧЕСКА ПАРТИЯ
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ

ПРОГРАМА НА НАЦИОНАЛНИЯ СЪБОР
НА БСП „БУЗЛУДЖА‘ 2022”

ПОСВЕТЕН НА
Празника на Българската социалистическа партия - 2 август

131-ата годишнина на организираното социалистическо
движение в България и провеждането на Бузлуджанския

учредителен конгрес на БСДП.

ВРЕМЕ НА ПРОВЕЖДАНЕТО
- 30 юли 2022 г. (29 - 31 юли 2022 г.)

29 ЮЛИ 2022 г., ПЕТЪК

- 15.00 - 16.30  ч.  - СТАРА ЗАГОРА, заседателна зала на Хотел „Верея”
Конференция и флашмоб на Младежкото обединение в БСП.

- 18.00 - 19.00 ч. - ПАМЕТНИК НА СВОБОДАТА НА ВРЪХ „ШИПКА”
Ритуал за поднасяне на венци и цветя в чест на боевете при Шипка по

време на Руско-турската война (1877-1878) и на 144-та годишнина от Ос-
вобождението на България.

30 ЮЛИ 2022 г., СЪБОТА

-10.30 - 11.00 ч.
ИСТОРИЧЕСКА ПОЛЯНА
Поднасяне на венци и цветя на паметника на Хаджи Димитър, на ба-

релефа на основоположниците на партията и на паметника на партизаните
от Габровско-Севлиевския отряд;

- 10.30 - 11.30 ч.
СЦЕНА НА ИСТОРИЧЕСКАТА ПОЛЯНА
ПЪРВА ЧАСТ НА ХУДОЖЕСТВЕНАТА ПРОГРАМА
(с участието на Миро, Владо Димов, Цветан Бонев)

- 11.30 - 12.30 - НАЦИОНАЛЕН ПОЛИТИЧЕСКИ МИТИНГ

- 12.35 - 14.00 - ВТОРА ЧАСТ НА ХУДОЖЕСТВЕНАТА ПРОГРАМА
(с участието на Виво Монтана и Лилия Андонова)

В очакване на решението на
президента Румен Радев за
връчване на трети мандат за
съставяне на правителство, со-
циалисти коментираха различ-
ните възможности за бъдещ ка-
бинет. Секретарят на парламен-
тарната група “БСП за Бълга-
рия” Явор Божанков заяви, че
няма да е лесно да се състави
мнозинство, но посочи какви са

Лидерът на БСП, вицепремиер и ми-
нистър на икономиката Корнелия Нинова
обвини Бойко Борисов в лъжа. “Г-н Бори-
сов казал, че войната за едни е лошо нещо,
за едни е добро. И незнайно защо замесил
моето име, че съм го потвърдила. Абсурд.
Г-н Борисов, войната във всички случай и
за всички е лошо нещо. Обикаляте страна-
та и лъжете безогледно”, коментира Нино-
ва във фейсбук. Тя припомни, че ръстът в
икономиката не се дължи на войната, а на

ЯВОР БОЖАНКОВ:

Çà äà äúðæèì ÃÅÐÁ è ÄÏÑ èçâúí
âëàñòòà, å íóæíà êîàëèöèÿ
Ако не ни бъде връчен мандат, ще участваме в разговорите
за създаване на правителство, заяви Кристиан Вигенин

алтернативите - нова спирала
от избори. “Ако държим ГЕРБ
и ДПС извън властта, това оз-
начава, че трябва да направим
коалиция. Никакъв друг вари-
ант не е възможен, и ако тя из-
ключва ГЕРБ и ДПС, това озна-
чава, че трябва да положим
всички усилия. Всички социо-
логии показват, че нови избори
ще дадат по-сложна и по-лоша

картина”, коментира той.
Зам.-председателят на На-

родното събрание и зам.-пред-
седател на БСП Кристиан Ви-
генин смята, че е по-логично
този мандат да бъде даден на
БСП. “Ние казахме ясно и от-
крито, че ако мандатът бъде
връчен на нас, ще направим
всички усилия, а ако не ни бъде
връчен - ще участваме в разго-

ворите за създаване на прави-
телство”, добави социалистът.
Според него държавният глава
трябва да бъде оставен да по-
мисли внимателно как да под-
ходи с връчването на третия
мандат, защото от неговото ре-
шение до голяма степен зависи
и развитието на политически-
те процеси.

Според Атанас Зафиров,

зам.-председател на БСП, е нор-
мална демократична практика
най-голямата партия да има
шанса да предложи свой канди-
дат за премиер. “Хубаво е, че
от ИТН дават заявка, че са го-
тови на разговор и то по поли-
тики”, коментира той и
допълни, че не може да отгово-
ри на въпроса кой ще бъде кан-
дидат за премиер.

НИНОВА КЪМ БОРИСОВ:

Îòíîâî ëúæåòå áåçîãëåäíî
спрения рекет върху бизнеса и кражбите,
прилагани и толерирани през управлени-
ето на Борисов, както и на подкрепата на
бизнеса за цената на тока.  “Както и да ма-
нипулирате, колкото и омраза да излива-
те, фактите са си факти - за пръв път Бъл-
гария е на първо място в Европа с нещо
добро - рекорден ръст на индустриалното
производство. Ръстът не идва от износ на
оръжие, както лъжете из цялата държава”,
коментира още Корнелия Нинова.

Педагогът и учител Екатерина Делинова спечели оспорваната битка
и оглави организацията на БСП в район “Южен” в Пловдив
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ÔËÒ‡ÚÂÎË Ë —˙˛Á˙Ú Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÊÛÌ‡ÎË-
ÒÚË ¬Ë Í‡ÌˇÚ Ì‡ ÏËÚËÌ„-ÔÓÍÎÓÌÂÌËÂ ÔÓ ÒÎÛ-
˜‡È 80 „Ó‰ËÌË ÓÚ ‡ÁÒÚÂÎ‡ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ ¬‡Ô-

ˆ‡Ó‚ Ë ‰Û„‡ËÚÂ ÏÛ Ì‡ 23.07.2022 „., Ò˙·ÓÚ‡, ÓÚ
10.00 ˜. Ì‡ ÎÓ·ÌÓÚÓ ËÏ ÏˇÒÚÓ - √‡ÌËÁÓÌÌÓÚÓ ÒÚÂÎ-
·Ë˘Â ‚ Í‚. ìÀÓÁÂÌÂˆî.

Õ‡ 22.07.2022 „., ÔÂÚ˙Í, ÓÚ 17,30 ˜. ˘Â ÒÂ ÔÓ-
‚Â‰Â ÎËÚÂ‡ÚÛÌÓ ˜ÂÚÂÌÂ Ì‡ ÒÚËıÓ‚Â ÓÚ ¬‡Ôˆ‡Ó‚
ÔÂ‰ Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡ ÏÛ ‚ „‡‰ËÌÍ‡Ú‡ Á‡‰ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡
ıÛ‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡ „‡ÎÂËˇ.

ОБЯВА

ЗЕМЕДЕЛСКИЯТ МИНИСТЪР:

Èçðàâíÿâàìå ñå ñ îñòàíàëèòå
â ÅÑ ïî ïîäïîìàãàíå
През тази година земеделските
производители ще бъдат
подкрепени с над 700 млн. лева,
каза Иван Иванов

СНИМКА БТА

Започнаха проверките за качеството на внесеното у нас
украинско зърно, заяви в с. Козарево министърът на
земеделието Иван Иванов

“През 2022 г. земеделски-
те производители ще бъдат
подпомогнати с над 700 млн.
лв. и така се изравняваме с ос-
таналите европейски страни”.
Това заяви пред БНТ ми-
нистърът на земеделието д-р
Иван Иванов. Той посочи, че
това безпрецедентно финан-
сиране, заедно с мерките за
стриктен контрол на граница-
та, дава глътка въздух на сек-
тора.

Министърът припомни, че
през първото полугодие земе-
делските стопани получиха
143,5 млн. лв. компенсации
заради КОВИД-кризата, а за-
едно с предвидените за второ-
то полугодие 600 млн. лв. ев-
ропейски и национални сред-
ства помощта за годината ще
надмине 700 млн. лв. От тези
средства за чувствителните
сектори като растениевъдство
и животновъдство са предви-
дени 450 млн. лв., като раз-
личните мерки за подпомага-
не ще бъдат обвързани с про-

изводството, каза министър
Иванов. Той съобщи, че пред-
стои да бъде увеличен таванът
на държавната помощ за сто-
панство по Временната рамка
на Европейската комисия (ЕК)
от 35 000 евро до максимал-
ния лимит от 62 000 евро.

“Реколтата от пшеница е
добра. До четвъртък следобед
от 12 млн. дка в складовете са
прибрани над 3 млн. тона”,
каза министърът и допълни,
че ще се доближим до рекола-
тата от миналата година.

Във връзка със сигнала от
Националната асоциация на
зърнопроизводителите (НАЗ)
за складирано зърно от Украй-
на министърът съобщи, че по
данни от Агенция “Митници”
в България са влезли 6 хил. т
пшеница и 1300 т ечемик, като
започват проверки по сигнала
от НАЗ. Министърът посочи,
че с решение на ЕК вносът на
зърно от Украйна е освобо-
ден от мито и фитосанитарен
контрол заради риска от не-

достиг в някои страни членки.
“Проверките ще бъдат без-
компромисни. Ако установим,
че определени вещества не от-
говарят на стандартите, това
зърно ще бъде подложено на
санкции и унищожено”, заяви
категорично министър Ива-
нов.

За засиления контрол при
вноса на храни през ГКПП
“Капитан Андреево” ми-
нистър Иванов коментира, че
в последните 10 г. не са пра-
вени такива проверки. В ре-
зултат от действията на
държавата миналата седмица
са спрени 22 т зеленчуци с

пестициди. След предприети-
те действия от държавата до
края на годината Българската
агенция по безопасност на
храните (БАБХ) очаква
допълнителни приходи от 25
млн. лв. за второто полугодие.

Във връзка с темата за
съставянето на кабинет Ива-
нов заяви, че е важно “да не
ходим на избори и да не
хвърляме държавата в хаос”,
тъй като липсата на парла-
мент ще забави приемането на
законодателството, необходи-
мо за старта на Стратегичес-
кия план за развитие на земе-
делието и селските райони за
периода 2023-2027 г., по кой-
то предстои усвояването на
16 млрд. лв. Отделно без зако-
нодателен орган ще се забави
и законодателството, свърза-
но с Националния план за
възстановяване и устойчи-
вост.

Министърът допълни, че
държавата е предприела мер-
ки да имаме конкурентоспо-
собен и жизненоспособен зе-
меделски сектор. “За нас е
важно да има стабилна държа-
ва и предвидимост. Въпросът
е да се управлява, да се виж-
дат резултатите и да не се
краде”, каза в заключение ми-
нистърът на земеделието.

Èíôëàöèÿòà ïî÷òè ñòèãíà íåâèæäàíî îò 1998 ã. íèâî îò 16,9%
 Поскъпването на стоки и услуги в

България е продължило и в първия месец
на лятото. Годишната инфлация към юни
тази година достига 16,9%, измерена
спрямо същия месец на миналата година.
От началото на годината ръстът на цени-
те вече е 10,1%, а спрямо предходния
месец е 0,9%, показват официалните дан-
ни на Националния статистически инсти-
тут. Инфлацията е сред най-високите из-
мервани в страната и се доближава до
тази от май 1998 г., когато тя беше на
ниво от 18% и когато страната ни изли-
заше от хиперинфлация.

Спрямо май тази година потреби-
телските цени в България се повишават
през юни с 0,9%, а месец по-рано
ръстът им бе 1,2 на сто. По-чувстви-
телно през юни са нараснали цените на
транспорта с 4,2% и цените в ресто-
ранти и хотели - с 2,6%. Цените на
жилища, вода, електроенергия, газ и

други горива се повишават в рамките
на месец с 1,1%, а тези на жилищно
обзавеждане, домакински уреди и при-
надлежности и обичайно поддържане
на дома - с 1,6 на сто.

При хранителните стоки сред по-
съществено поскъпналите е хлябът с
4,2%.  Поскъпване се наблюдава и при
ориза - с 2,7%, брашното - с 0,8%, ма-
каронените изделия - с 1,4%, месото от
едър рогат добитък - с 1%, от домашни
птици - с 1,7%, малотрайни и трайни
колбаси - съответно с 0,9 и 0,8%, кай-
мата - с 1,8%, пълномасленото и ниско-
масленото прясно мляко - съответно с
3,1 и 4,3%, киселото мляко - с 2,5%,
сиренето - с 2,1%, кашкавалът - с 1,7%,
яйцата - с 1,4%, млечните масла - с
4,9%, олиото - с 2,5%, ябълките - с
2,8%. Поскъпнали са цитрусови и
южни плодове - с 8,1%, зрелият лук - с
8,3%, маслините - с 1%, лещата - с 3,2%,

захарта - с 4,6%, шоколад и шоколадо-
ви изделия - с 2,4%, кафето - с 1,5%,
виното - с 3%. Дизеловото гориво е
поскъпнало през юни с 5,7% в рамките

на месец, автомобилният бензин А95Н
- със 7,6%, бензинът А100Н - с 6,4%,
такситата - с 0,7%, а самолетните биле-
ти - с 8,7%.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Êîíòðîëíèòå îðãàíè ïðèêðèâàëè ÒÅÖ „Áðèêåë”
Министърът на околната среда и водите в оставка

Борислав Сандов обяви пред БТВ, че скандалът с първо-
началното му недопускане да направи проверка в ТЕЦ
“Брикел” в Гълъбово е “нещо много грозно” и показ-
вал, че в България има места, които са феодализирани.

“Това, което виждаме с очите си и в докладите,
фактите се разминават. Реших, че трябва да отида
лично, без да информирам никого. Натъкнах се на
нещо много грозно. В България има места, които са
все още феодализирани. Места, където държавата
все още отсъства”, каза Сандов. “Със сигурност
някои служители са били в подчинение, опъвали са
чадър и са прикривали нарушения. Вероятно става

въпрос за корупция, но ние нямаме правомощията
да обследваме всички подобни връзки. Ще ангажира-
ме други контролни институции и правоохранител-
ни органи”, заяви той.

По думите му става въпрос за много сериозни
пропуски и вероятен “чадър” от представителите на
по-ниските нива на контролните институции на
МОСВ и РИОСВ-Стара Загора. “Затова предстои да
направим много сериозни проверки. Освен че кадро-
во ще се наложат смени, трябва да обновим изцяло
апаратурата, така че тя да измерва и показва в реално
време какво става там, за да няма възможност някой
да прави фиктивен контрол”, каза Сандов.
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“Когато ме избраха за
министър на икономиката и
индустрията, едно от първи-
те ми обещания беше да дока-
жа, че държавните предприя-
тия могат да се управляват
разумно, прозрачно и да
бъдат печеливши. И че
държавна собственост не е
лоша дума. Доказах, че това,
което съм обещала, може да
се случи - макар и само за 6
месеца. И то е - миналата
година са начислени дивиден-
ти на държавните дружества,
които те трябва да платят на
държавата и са в размер на
около 30 млн. лв., от които са
платени 18 милиона. В първо-
то шестмесечие на тази годи-

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Äîêàçàõìå, ÷å äúðæàâíèòå
ïðåäïðèÿòèÿ ìîãàò äà ñå
óïðàâëÿâàò äîáðå
Спряхме течовете и отстранихме фирмите,
които ги крадяха безогледно, заяви
министърът на икономиката и индустрията

на колкото са начислени, тол-
кова са и платени. Очевидно
държавните дружества могат

да си плащат дивидентите, ако
има кой да ги управлява доб-
ре”. Това заяви вицепреми-
ерът и министър на икономи-
ката и индустрията Корнелия
Нинова по повод поетите и
изпълнени ангажименти от
нея, съобщиха от икономиче-
ското ведомство.

Нинова коментира, че има
огромна разлика в паричните
средства в държавните пред-
приятия между миналата го-
дина и сега, когато само за 6
месеца от 35 млн. техните
пари в банките са стигнали
до 47 милиона лева. “Защото
им спряхме течовете и отст-
ранихме фирмите, които на
входа и изхода бяха обрасли

предприятията и ги крадяха
безогледно”, каза още ли-
дерът на Българската социа-
листическа партия и допълни,
че само за няколко месеца са
стопени и кредитите на тези
държавни предприятия от
147 до близо 130 милиона
лева.

“Изводът е, че има промя-
на в модела на управление и
статистиката го доказва.
Държавната собственост
може да се управлява разум-
но и да носи дивиденти. Това
е коренна промяна на неоли-
бералния модел, при който
държавата се оттегляше от
ключови сектори и оставяше
всичко в частни ръце и на
свободата на пазара. Ние
върнахме ролята на държава-
та там, където й е мястото. И
най-вече през целия този пе-
риод в държавните предприя-
тия се подобряваха социал-

ните параметри. Увеличихме
заплатите в единия завод с
200 лв., ваучери за храна 200
лева, сега за летни почивки
140 лв. на всеки човек. Ико-
номическа стабилизация, со-
циална политика, разумно
управление и спиране на
кражбите могат да доведат до
такъв резултат и за пръв път
имаме такова признание за
България на европейско рав-
нище”, заяви вицепремиерът
и добави, че тези, които сва-
лиха правителството, персо-
нално назовавайки Борисов,
не са прави и фактите го до-
казват.

Според Корнелия Нинова
фактите трябва да се отчетат
и да се признае на правител-
ството за свършената работа.
Тя обобщи, че икономиката е
стабилна и се развива добре,
за което получаваме европей-
ско признание.

Корнелия Нинова

Предстоящото въвеж-
дане в експлоатация на
газовата връзка между
България и Гърция, което
се очаква да стане по по-
следни данни в средата на
август, допринася за
допълнителното отваряне
на българския пазар за го-
лемите търговци на приро-
ден газ и световните ком-
пании “Шел” и “Витол”
вече кандидатстват за ли-
ценз за дейност у нас. Това
стана ясно от думите на
председателя на КЕВР
Станислав Тодоров, който
заедно с президента на
Националния енергиен ре-
гулатор на Гърция (RAE)
Атанасиос Дагумас връчи-
ха миналата седмица окон-
чателното си съвместно
решение за сертифицира-
не на компанията “Ай Си
Джи Би” като независим
преносен оператор на
природен газ. Сертифи-
катът бе получен от
изпълнителните директори
на дружеството Теодора
Георгиева и Константи-
нос Караянакос на цере-
мония в КЕВР в петък. В
събитието участва и
Илин Станев от Предста-
вителството на Европей-
ската Комисия в Бълга-
рия. Така “Ай Си Джи
Би” стана вторият газов
оператор след държавния
“Булгартрансгаз”.

Ãàçîâàòà âðúçêà ñ Ãúðöèÿ
ïðèâëå÷å „Øåë” è „Âèòîë”

Националните регулатори на България и
Гърция връчиха решението за сертифициране
на “Ай Си Джи Би” като независим преносен
оператор на газ

СНИМКА КЕВР

“Стартът на интерко-
нектора прави по-енергий-
но независими както Бълга-
рия, така и Гърция и цяла
Европа. С това решение
енергийните регулатори
на Гърция и България га-
рантират, че интерконек-
торната газова връзка IGB
ще осигурява свободен
достъп на търговските дру-
жества от различни държа-
ви и те ще могат да
извършват доставки на
природен газ в България.
Показателно е, че вече го-
леми компании търговци
на газ като “Шел” и “Ви-
тол” кандидатстват за ли-
ценз в България”, заяви
Тодоров. По думите му

сертификацията на “Ай Си
Джи Би” отваря българ-
ския пазар за доставки от
цял свят и всяка компания
може да резервира капаци-
тета му, който е 3 млрд.
куб. м годишно, за 1,57
млрд. куб. м от които вече
има сключени 25-годишни
договори.

Газ по новата тръба за
търговски цели ще тръгне
възможно най-скоро, иска-
ме това да се стане до 15
август, каза изпълнителни-
ят директор на дружество-
то Теодора Георгиева и
допълни, че най-късният
възможен срок е началото
на отоплителния сезон
през октомври.

ШЕФЪТ НА КЕВР:

Битовите потребите-
ли трябва да се подгот-
вят и за среден скок от
1 лв. на кубик на цената
на водата. Това заяви
пред Нова телевизия
председателят на Коми-
сията за енергийно
и водно регулиране
(КЕВР) Станислав Тодо-
ров. Тези цени вече били
факт за около десет ВиК
дружества на територи-
ята на страната.

КЕВР е направила
всичко възможно, за да
намали максимално уве-
личението на цените на
тока и парното. “Със
сигурност мога да кажа,
че никой в България
няма да студува поради
липсата на газ. Трябва
обаче да се предприемат
сериозни мерки, а това
може да стане с едно
стабилно правителство”,
смята Тодоров. Докато
няма стабилно правител-
ство, нямаме никаква си-
гурност, че България ще
премине през тази кри-
за, посочи шефът на
КЕВР.

Запитан дали има ве-
роятност от нов скок на
цената на тока и парно-
то през новия отоплите-
лен сезон, той подчерта,
че КЕВР е взела всички

Ïîòðåáèòåëèòå äà ñå ãîòâÿò
çà 1 ëâ. ïîñêúïâàíå íà âîäàòà

мерки, за да намали уве-
личението. “Електриче-
ството, което България
произвежда, сме намери-
ли резерви в АЕЦ “Коз-
лодуй” и със спирането
на субсидиите за ВЕИ
инсталациите сме насо-
чили тези средства към
битовите потребители.
Затова там увеличение-
то е само 3%. България
има този ресурс и може
да си позволи да го на-
сочи към потребители-
те”, категоричен бе той.

Тодоров обаче пояс-
ни, че не такава е ситу-
ацията с газа, който е
оскъден в цяла Европа.
По неговите думи Бълга-
рия се конкурира с всич-

ки останали държави на
международните пазари
да осигури съхранение-
то за зимния сезон, т.е.
да нагнети достатъчно
количества в хранилища-
та и същевременно да
осигури текущото по-
требление. Той посочи,
че в много европейски
държави, като Австрия,
Унгария и Германия, се
ограничава потреблени-
ето, за да могат да
запълнят хранилищата
си. Той бе категоричен,
че цената на тока и пар-
ното, която се определя
два пъти годишно - дори
при извънредни обстоя-
телства - няма как да се
вдигне.



СВЯТ
2022

ПОНЕДЕЛНИК

18 ЮЛИ6

НАКРАТКО

Посещението на американския президент Джо Байдън в Саудитска Арабия продължи по-малко от 24 часа.
То целеше подновяване на връзките с богатата на петрол монархия. Визитата бе белязана от противоречиви
кадри от срещата на Байдън със саудитския престолонаследник Мохамед бин Салман

Товарен самолет Ан-12 на
украинската авиокомпания
“Меридиан” се разби близо
до град Кавала в Северна
Гърция, съобщиха властите.
Местни жители са видели
огнено кълбо и са чували
експлозии в продължение на
два часа след катастрофата.

Полетът е бил от сръбския
град Ниш към Бангладеш.
Машината е построен в СССР
турбовитлов самолет на 51
години. Авиокомпанията
“Меридиан” експлоатира
само товарни самолети Ан-
12 и работи както с ООН,
така и с други клиенти за

В Италия са отменени най-малко 400 национални
и международни полета, съобщава в. “Кориере дела
Сера”. Причината е стачка на летателния персонал,
стюардесите и пилотите на нискотарифните авиоком-
пании.

Към 4-часовия протест, обявен между 14 и 18 часа
местно време, се присъединиха и служители на “Райъ-
нер”, “Волотеа”, “Изиджет” и “Малта Еър”.

Синдикатите съобщиха, че работа преустановяват
също ръководителите на полети на Националната
служба за гражданска авиация на Италия.

Очаква се стачката на служители на авиационната
индустрия да причини затруднения за 68 000 пътни-
ци.

Основните искания на протестиращите са повиша-
ване на заплатите и промяна на условията на труд.
Това е третата поред стачка в сектора, като предиш-
ните бяха на 8 и 25 юни.

Хиляди участваха в пети пореден ден на протести в Буда-
пеща срещу правителството на Виктор Орбан и приетия закон
за увеличаване на данъците, който вероятно ще нанесе серио-
зен удар върху малките предприятия.

Орбан защити закона и определи данъчните промени като
“добри” и “необходими”. Сред мерките е предвидено домакин-
ствата, които използват повече енергия от средното за страна-
та, да я заплащат по пазарни цени, вместо субсидираните от
държавата тарифи.

Опозиционният лидер Петер Марки-Зай заяви, че обещани-
ята по време на предизборната кампания са се оказали лъжи.

Въпреки че Орбан сложи таван на цените на горивата и
някои основни храни, инфлацията достигна най-високи стой-
ности от 20 години - 11,7 на сто на годишна база през юни.
Това накара Централната банка да предприеме най-резките
мерки за затягане на курса от миналия век насам. Въпреки това
форинтът се срина до рекордно ниски нива спрямо еврото,
подхранвайки инфлационния натиск.

Плажът в английското графство
Кент никога не бил толкова пълен.
Британското правителство
проведе спешна среща, на която
планира как да реагира на
рекордно високите температури,
след като властите обявиха
“червено” ниво на предупреждение
за екстремна жега в началото
на седмицата

Àíòèïðàâèòåëñòâåíè
ïðîòåñòè â Áóäàïåùà

Ñòà÷êà îòìåíè íàä
400 ïîëåòà â Èòàëèÿ

товарни превози по целия
свят. В последно време ма-
шините на авиокомпанията
превозват военни товари.

На борда е имало осем
души, всички са загинали,
потвърдиха от авиокомпани-
ята. Пилотът е успял да пре-
дупреди властите за пожар в
един от двигателите на са-
молета, летейки над Егейско
море. Украинският консул в
Солун е потвърдил, че цели-
ят екипаж на самолета е бил
от украинци.

Самолетът е превозвал
12 тона “опасни материа-
ли”, предимно експлозиви.

Първоначално местните
служители казаха, че нямат
информация за товара. Мал-
ко по-късно сръбският ми-
нистър на отбраната Небой-
ша Стефанович уточни, че
става въпрос за оръжия и
мини.

Властите забраниха дви-
жението на открито на жи-
телите на двете села, между
които падна самолетът. За-
творени са пътищата към
мястото на инцидента.
Прекъснато е електроза-
хранването и водоснабдява-
нето в района. Екип от во-
енни лекари е в готовност

за спешна реакция.
Специален екип за яд-

рено-биологична защита е
пристигнал на мястото на
катастрофата. До останки-
те от машината има бяло
вещество от неизвестен
произход, което изследват
специалистите. Двама от
пожарникарите, пристиг-
нали първи на мястото на
инцидента, са с дихателни
проблеми. Всички, които
обработват района, са със
специални екипи срещу ра-
диация. Мястото на ката-
строфата се обследва с
дрон.

Специалисти изследват неизвестно бяло вещество

Óêðàèíñêè ñàìîëåò
ñ áîåïðèïàñè ñå ðàçáè

СНИМКИ БТА

Скандал между
Белград и Загреб

Сръбският външен министър Ни-

кола Селакович каза по повод реше-

ние на хърватските власти да забра-

нят посещение на президента Алек-

сандър Вучич в страната, че МВнР е

изпратило нота до хърватското

посолство в Белград, която шарже

д’аферът е отказал да приеме. Ми-

нистърът посочи, че Белград ще пред-

приеме контрамерки.

Русия възобнови
офанзивата си в Донбас

Русия е възобновила офанзивата

си в Донбас и укрепва защитните си

позиции в районите под свой кон-

трол, посочва британското разузна-

ване. Руското Министерство на

отбраната съобщи, че негов само-

лет е свалил украински хеликоптер

Ми-17 близо до източния украински

град Славянск, както и самолет

СУ-25 в района на Харков. Москов-

ската армия твърди, че нейни раке-

ти земя-въздух с голям обсег са

поразили склад с противокорабни

ракети, доставени в Украйна от

страни от НАТО, в индустриална-

та зона в Одеса.

Египет се подготвя
за шестата вълна
на пандемията

Египетското Министерство на

здравеопазването предприема мерки

във връзка с началото на шестата

вълна на пандемията от КОВИД-19

и увеличения брой заразени в страна-

та и по света, съобщи онлайн изда-

нието “Иджипт индипендънт”.

“Ползването на защитни маски и

спазването на социална дистанция

са изключително важни на този

етап,” изтъкна президентският

съветник по здравните въпроси Таг

ел Дин. Средно 38 са новите случаи

на ден.

Наводнения в Китай взеха
най-малко 12 жертви

Внезапни наводнения в Югозапа-

ден и Северозападен Китай отнеха

живота на най-малко 12 души и

застрашиха хиляди други, съобщиха

държавните медии. Дъждовете се

изливат в условията на гореща вълна

в части от страната, включително

в източната провинция Чжъцзян и в

град Шанхай, където миналата сед-

мица температурите достигнаха до

42 градуса.
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“Скоро светът ще се
сблъска с глобални геополи-
тически промени и преход
към многополярност, а епо-
хата на западното господст-
во е към своя край.” Това
мнение изрази бившият бри-
тански премиер Тони Блеър,
който изнесе лекция, органи-
зирана от британско-амери-
канската фондация “Дичли”,
съобщава ТАСС.

“Най-големите геополити-
чески промени през този век
ще бъдат провокирани от
Китай, а не от Русия. Краят

на западното господство в
политиката и икономиката
наближава. Светът ще стане
най-малкото двуполюсен,
евентуално многополюсен”,
смята той. “За първи път в
съвременната история Из-
токът може да се окаже на
равна нога със Запада”, до-
бави Блеър.

Според бившия премиер
Китай “вече е втората най-
мощна суперсила в света”, а
неговият икономически по-
тенциал и степен на участие
в световната икономика са

дори по-високи от тези на
Русия. Освен това “Китай
вече е настигнал Америка” в
много технологични области,
а в някои заплашва да изпре-
вари САЩ, каза бившият
британски премиер.

В същото време китайско-
то ръководство действа все
по-агресивно, не крие, че се
отнася презрително към За-
пада, сближава се с Кремъл
и иска най-накрая да реши
проблема с Тайван, изтъкна
Блеър.

Той смята, че Русия, а

вероятно и Иран, със сигур-
ност ще станат съюзници на
Китай в близко бъдеще. Бив-
шият британски премиер на-
рече различията в позициите
на страните от Г-20 по укра-
инския въпрос предупрежде-
ние към Запада. И призова за
изграждане на отношения с
Китай на принципа “сила
плюс ангажираност”.

Тони Блеър призова за-
падните демокрации да из-
ползват по-активно меката
сила, тъй като според него
развиващите се страни сега

са много по-предпазливи в
отношенията с партньори от
Китай, които предлагат да
инвестират в тяхната иконо-
мика.

В заключение той споме-
на, че Западът трябва да при-
влече подкрепата на ново
поколение лидери в Африка,
чието население ще расте,
докато населението на Китай
намалява. Близкият изток,
Индия и Индонезия също
трябва да бъдат приоритет за
западната външна политика,
посочи Блеър.

Åïîõàòà íà çàïàäíîòî
ãîñïîäñòâî ïðèêëþ÷âà
Русия, вероятно и Иран, скоро със сигурност ще станат съюзници на Китай

Ïðåìèåðúò
íà Øðè Ëàíêà å
âðåìåíåí ïðåçèäåíò

Сътресенията, обхванали правителството на
Марио Драги, заплашват да лишат Украйна от жиз-
неноважна военна подкрепа в борбата й срещу
Русия, предупреди италианският външен министър
Луиджи Ди Майо в интервю за “Политико”.

Той обвини критиците, че вършат работата на
руския президент Владимир Путин, и отправи
призив към партиите да не свалят правителство-
то при вота на доверие в сряда. “В момента рус-
наците празнуват, че са накарали още едно запад-
но правителство да падне”, каза Ди Майо.
“Съмнявам се, че можем да изпратим оръжие (на
Украйна). Това е един от многото сериозни про-
блеми.”

Ако кабинетът падне,  ще продължи да
изпълнява функциите си с ограничени правомо-
щия до последващите избори. Това може да дове-
де до парализа, оставяйки страната без власт.

Движението “Пет звезди”, което беше част от
коалицията на премиера Драги, бойкотира вота
на доверие миналия четвъртък, което накара
Драги да подаде оставка. Президентът Серджо
Матарела я отхвърли и предложи да се гласува
нов вот на доверие.

Службата за правата на чове-
ка на ООН изрази загриженост за
нарастващото насилие около сто-
лицата на Хаити. В неотдавнашни
битки между враждуващи банди
само в квартал “сите Солей” се
били убити 99 души.

“От януари до край на юни сме

СНИМКА БТА

Опозиционният лидер в Кения Райла Одинга успява да привлече вниманието на огромни тълпи, докато
обикаля страната по време на предизборната кампания за предстоящия вот за държавен глава

ТОНИ БЛЕЪР:

Премиерът на Шри Ланка Ранил Викрамасинг-
хе, който подаде оставка заедно с президента на
страната Готабайя Раджапакса заради кризата и
ожесточените протести, ще заеме временно по-
ста държавен глава до избирането на такъв. Де-
путатите се срещнаха в събота, за да изберат нов
лидер, който да изкара остатъка от мандата.

Викремесинге каза, че ще предприеме стъпки
за промяна на конституцията, за да ограничи пре-
зидентските правомощия и да укрепи парламен-
та, да възстанови закона и реда, и да предприеме
правни действия срещу “бунтовниците”.

Безредиците в страната започнаха през април
на фона на икономическа криза, при която Шри
Ланка изпадна в неплатежоспособност поради не-
достиг на валута за закупуване на стоки от първа
необходимост.

Áîëñîíàðî íàáëÿãà íà ïîïóëèñòêè ïîëèòèêè
Конгресът на Брази-

лия одобри голям раз-
ходен пакет, на който
президентът Жаир Бол-
сонаро залага, за да по-
вдигне слабите си на-
дежди за преизбиране,
въпреки очакванията,
че мерките ще доведат
до двуцифрена инфла-
ция в страната, съобщи-

ха световните медии.
Долната камара одо-

бри мярката, която из-
меня конституцията, за
да заобиколи тавана на
разходите на страната и
да увеличи социалните
придобивки. Сега тя
трябва да бъде офици-
ално приета от двете ка-
мари на съвместна се-

Ñúòðåñåíèÿ
â èòàëèàíñêîòî
ïðàâèòåëñòâî

сия на Конгреса.
Пакетът включва из-

плащане от 1000 реала
($185) за самостоятелно
заети шофьори на ками-
они, обезщетения за так-
симетрови шофьори и
50% увеличение на со-
циалните плащания.

Болсонаро изостава
от левия бивш президент

Луис Инасио Лула да
Силва в социологически-
те проучвания преди
вота през октомври. По-
пулярността на крайно-
десния бивш капитан от
армията е засегната от
високата инфлация, сла-
бата икономика и спра-
вянето му с пандемията
от КОВИД-19.

документирали 934 убийства, 684
ранявания и 680 отвличания в
столицата”, съобщи Джеръми
Лорънс, говорител на Върховния
комисар на ООН за бежанците.
“За период от пет дни, от 8 до 12
юли, най-малко още 234 души
бяха убити или ранени при наси-

лие, а повечето от жертвите “не
са били пряко замесени в банди”,
но са били белязани от тях”,
допълни той.

Според представителите на
ООН някои банди дори отказват
достъп до питейна вода и храна,
за да контролират населението.

ÎÎÍ å çàãðèæåíà çà íàñèëèåòî â Õàèòè
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Двойно лъгане
Таня ГЛУХЧЕВА

Навсякъде ни лъжат,
при това за какво ли не.
Въпреки че много добре
знаем, че цените на по-
вечето места са изкуст-
вено завишени, особено
по търговските центро-
ве и в малките квартал-
ни магазини, сега се
оказва, че трябва да си
отваряме очите да не ни

лъжат и в лъжата. И да
не станем жертва на така
нареченото “двойно
лъгане”.

В магазин за козме-
тика на голяма верига
слагат едни цени, а впос-
ледствие, на касата, из-
лизат други. Клиент мис-
ли, че е извадил късмет,
вземайки шампоан на
промоция за 4,60 лв., а
на касовата бележка из-
лиза 11,90 лв.?! Разлика-
та никак не е малка. Ко-
гато се обръща внима-
ние на продавачката, тя,
без да трепне, заявява:
“Изглежда сме сложили
грешния етикет”. И, пра-
вейки проверка, се оказ-
ва, че има още няколко
“грешно” поставени ети-
кети. Друга тема е, че
т.нар. промоционални
цени всъщност не са

промоционални, а нор-
малните цени на същия
продукт в друг магазин.
Или друг град.

Какво да кажем за
кварталния пазар, където
възрастните купуват
пресни плодове и зелен-
чуци на уж по-ниска
цена. Оказва се, че наис-
тина е “уж”. “Видях по-
евтини моркови на една
сергия”, коментира наш
редовен читател. “За моя
изненада продавачът ми
каза много по-различна
цена от тази, за която се
бях подготвил. Когато го
попитах, той повдигна
рамене и каза, че нямал
друго картонче и затова
използвал старо, с очевид-
но грешна цена”, недо-
умява възрастният човек.

Ще кажете - да не
правим драма за единия

шампоан или килото
моркови. Оказва се, че с
всичко положението е
драматично. Особено за
хората, за които и десет
лева са много пари. И
които все още си спом-
нят за времето, когато
проверяващите органи
наистина са били “на
мястото си”. А днес
проверките, които се
правят, за кратко връщат
“страха” у търговеца, а
той после отново “си ра-
зиграва коня”. Кой кого
лъже в цялата държава?

Докато търсим отго-
вор на въпроса, не ни ос-
тава друго, освен да под-
лагаме на съмнение
всичко, което виждаме, и
да си държим очите ши-
роко отворени. За да не
ни излъжат двойно, че и
тройно...

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КОЛОНКАТА НА

Îáèäíî å
çà äúðæàâàòà
è çà õîðàòà

Политическият пейзаж в България прилича
на картина на дрогиран експресионист, но ко-
гато към него добавим и притеснителните дан-
ни за външнополитическо вмешателство, не-
щата излизат от контрол. Тези дни живеем в
такъв сюжет. Вицепремиерът в оставка Асен
Василев откровено призна, че от чужди посол-
ства са му внушавали идеята да приеме широ-
ка коалиция с ГЕРБ, за да няма предсрочни
избори. След това изплува информация за ра-
ботна закуска в американското посолство.
Всички участници в нея отрекоха, че се е гово-
рело за ново правителство и коалиция, но...
отрицанията само потвърждават подозрени-
ята. А по БНР представител на Държавния
департамент на САЩ обяви, че страната му
насърчава диалога за постигане на правител-
ство в България...

Разбираме едно - американците не искат
нови избори. Но голямата тема е друга. Пред-
ставете си, че подобна политическа офанзива
бе организирана от посланик Елеонора Митро-
фанова. Евроатлантическите шамани щяха да
обикалят тв студията с пожълтели физионо-
мии и да съскат мелодраматично как пипала-
та на кремълския октопод се опитват да уду-
шат крехката българска демокрация. Откога
такова пряко, брутално и откровено вмеша-
телство в нашето управление минава за нещо
нормално, приемливо и в реда на нещата?

Казват - американците са наши партньори
и с тях споделяме еднакви ценности. Щях да
приема аргумента, ако бях видял българския по-
сланик да дава интервю пред CNN със съвети
как САЩ да оправят съдебната си система, да
решат проблемите си с политическото пред-
ставителство... Ако българският парламент
беше направил фондация “България за Амери-
ка” и беше отпуснал грантове за нови учебници
за американската образователна система. До-
като няма подобни действия от страна на
България, няма как нормален човек да приеме
бруталната намеса на американското посол-
ство в политическото управление на страна-
та ни. Именно тази очевидна и доста нагла
намеса ражда остро политическо недоволст-
во и потвърждава подозренията, че България е
страна без самостоятелност, нещо като кук-
ла на конци, която не е в състояние да реали-
зира собствената си воля. А най-обидното е, че
у нас колят и бесят треторазрядни чиновници
на американското правителство. Те са госпо-
дарите на политическите процеси. За държа-
вата е обидно. За хората - също.

Подобна открита намеса е на път да роди
яростен антиамериканизъм и дори антиевро-
пейски настроения. Това е скритата опасност
от разпищолването на американските чинов-
ници, които вече дори не смятат, че е необхо-
димо да крият своето инженерство. Българи-
те сме горди хора, които искаме да определя-
ме бъдещето на страната си, а не да сме за-
ложници на външни интереси.

Далеч съм от мисълта, че малка държава
като България е в състояние да бъде пълен гос-
подар на своята съдба. Още Димитър Благоев
бе казал, че три четвърти от българските дела
се решават от външните процеси. Днес сме на
такъв етап, че много хора се молят да си
върнем тези 25 на сто самостоятелност в по-
литиката. Защото усещането е за примка, за
геополитическа усмирителна риза, която ни
лишава от нашите интереси, ценности, смисъл
и права. Добре е американските чиновници от
време на време да си дават сметка за това...

Минусите
Деси ВЕЛЕВА

Лятното приемане на
годишните финансови
отчети на общинските
фирми на София винаги
е съпроводено с нелице-
приятно лъсване на ня-
кои истини. Като тази,
че колкото и да се мъчат
управите на Столичната
община и на търговски-
те й дружества, винаги

има пропуски - от дуп-
чици до кратери. Или
някоя фирма, от която се
очаква общината да пе-
чели дивиденти, рязко
пропада, или по тради-
ция стабилно дружест-
во, с добри финансови
показатели, утвърждава
негативни управленски
практики.

За миналата година
общинската икономика
излиза на минус с 31
млн. лева. Сам по себе
си този факт не е драма-
тичен. Но потвърждава
устойчивата тенденция
загубите на някои дру-
жества в крайна сметка
да компенсират печалби-
те на други. А зад числа-
та често се крият скан-
дални обстоятелства.
Като това, че Столична-
та община не спира да

налива средства в бивше-
то дружество “Чистота-
Искър”, което не оправ-
даваше името си, не
само защото не чистеше
града, а и защото в уп-
равлението му имаше
повече мръсотия от вся-
ка друга общинска фир-
ма. Под новото наиме-
нование “Софекострой”
то трябваше да промени
работата си, да се очис-
ти от злощастните си
употреби от едни или
други лица, но това така
и не се случи. Дружест-
вото все още източва
немалко средства на об-
щината, докато симули-
ра дейност, а всъщност
прехвърля задълженията
си на външни фирми.

В общинската иконо-
мика дремят и други
малки дружества с фик-

тивна дейност, слабо
известни на широката
общественост, които се
използват от време на
време за проводници на
нечии интереси. София
например има ВиК дру-
жество с минимална дей-
ност, за което едва ли
много хора подозират.
Дъщерни фирми на об-
щински дружества пък
се крият една зад друга
и правят бизнес с апе-
титни общински имоти,
от които се облагодетел-
стват анонимни ползва-
тели, и т.н.

Оказва се, че управ-
лението на общинската
икономика на София
никога не е достатъчно
прозрачно, за да се оп-
равдаят минусите му.
Затова те винаги са в
милиони.
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 Темата на следващите дни е у
кого ще отиде третият мандат.
Има ли значение у кого ще отиде,
ако той е изявил ясна позиция за
съставяне на правителство?

- Огромно е значението при кого
ще отиде третият мандат. Дипломаци-
ята и държавническият подход са клю-
човите думи и действия, които могат
да спомогнат за сформиране на каби-
нет. Убеден съм, че сформирането на
правителство е по-добрият вариант за
страната, отколкото предсрочни пар-
ламентарни избори през октомври.

 Защо изборите да са лош вари-
ант? Много социолози казват “те са
инструмент на демокрацията”, “ще
се потърси наново доверие” и т.н.?

- Малка е вероятността да има
съществена промяна в следващото
Народно събрание. Самите социоло-
зи тук си противоречат. Кое ще е по-
различното в следващия парламент?
Кое ще бъде това, което дава предпо-
ставка за сформиране на ново прави-
телство? Хората много ясно дават
своето виждане и НС е огледален
образ на това, което се случва извън
парламентарната зала. Трябва да се
намери подход между партиите, кол-
кото те да са взаимно изключващите
се, да се стигне до правителство, кое-
то действително да изведе страната от
тежката ситуация, в която се намира.

Стара Европа е в тежка ситуация.
Има военен конфликт на 250 км от
нашата граница, има инфлационни
процеси. Днес излезе статистика на
“Евростат”, която показва, че Бълга-
рия в областта на икономиката е в
момента на първо място в ЕС. Което
показва, че при нормално управление,

Äîáðèòå ðåøåíèÿ
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независимо от тежката ситуация, има-
ме много по-голям износ, отколкото е
имало през последните 3 месеца на
управлението на ГЕРБ. 5,3 милиарда
евро е бил тогава приходът в сметки-
те на страната ни, сега е 7,3 млрд.
евро. Ръст с 33% на икономиката. Има
и намаляване на дълга на държавата.
През 2009 г., когато БСП сдава уп-
равлението на ГЕРБ, сме имали 13,5%
външен дълг спрямо БВП. Когато се
взе управлението от ГЕРБ преди 6
месеца, задлъжнялостта към външни-
те банки беше 26%, т.е. два пъти се е
вдигнала. Само за последните 6 месе-
ца тя падна с 2-3%, което говори, че
при стабилно управление, колкото и
да е тежка ситуацията, страната успя-
ва да преодолее тежкото състояние.

Представете си, че сега дойде слу-
жебен кабинет, след него отново не се
състави кабинет и отново избори -
наблюдавахме го миналата година.
Така можем дори да не успеем да ус-
воим средствата по Плана за възста-
новяване и устойчивост, които до края
на годината са почти 4 милиарда.
Трябва да се променят над 20 закона.
Кой ще го направи, ако не работи този
парламент? Затова смятам, че държав-
ническото мислене е да се направи
всичко възможно в рамките на допу-
стимите компромиси да има работе-
що правителство и парламент.

 БСП и ДБ проявяват желание
да има управление, да може поли-
тическата ситуация да се закрепи.
Ще бъдат ли преодолени противоре-
чията между ИТН и ПП, които се
оказаха препъникамъка при първия
мандат?

- Затова е ключово при кого ще

Очаквам огромен наплив от наши членове и симпатизанти на
Бузлуджа, с които да направим страхотен празник на партията,
казва членът на ИБ и оргсекретар на БСП пред БСТВ

отиде третият мандат. Едно е да отиде
при БСП, друго е, ако отиде при ИТН.
Много по-трудни, дори невъзможни,
биха били преговорите между ИТН и
ПП. Докато, ако е в БСП, нещата са
вече много по-различни. Кой да бъде
министър председател, какъв да бъде
кабинетът - това са въпроси за разго-
вори и много възможности, които ще
се появят. Затова трябват диалог, дип-
ломация и държавническо мислене.

 Виждаме изявления от ИТН,
че биха преговаряли, че искат да уча-
стват в разговорите. С това нара-
стват ли шансовете за кабинет с
третия мандат?

- Виждам, че има сериозни шансо-
ве да се стигне до управление, но пак
всичко зависи от мъдростта на парти-
ите. Още нещо, което бих дал като
довод, че има нужда от кабинет - има-
ме проблем с газовите доставки. От
БСП се противопоставихме на това,
което се случваше при кабинета “Пет-
ков”, затова считаме, че трябва макси-
мално бързо да бъдат възстановени
разговорите с “Газпром”. И това е
едно от нашите изисквания, които ста-
наха част от преговорите за управ-

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:

ленската програма. Смятам, че това
трябва да бъде база и за разговорите
при третия мандат.

 Да уточним, и ПП, и ДБ са се
съгласили за възстановяване на пре-
говорите с “Газпром” при съставя-
не на управленската програма?

- Да, те се съгласиха. И това е за-
писано в програмата, като това беше
едно от нашите основни изискания за
възстановяване на тези преговори.
Тези необходими 3,5 милиарда куби-
ка трябва да дойдат от някъде. Най-
добрият и логичен начин е да се
възстановят тези разговори. Не тряб-
ва да изключваш никого, когато водиш
преговори за толкова важен сегмент
за икономиката. Кой и как ще ги води
тези разговори, ако няма действащо
Народно събрание, ако няма редовен
кабинет? Затова се надявам, че ра-
зумът ще надделее.

Но това не значи, че БСП се стра-
хува от избори. Затова сега, във втор-
ник, на “Позитано” 20 правим съби-
ране на всички областни и градски
председатели на партията от цялата
страна и на всички координатори, за
да коментираме предстоящия събор на
Бузлуджа и евентуалните предсрочни
избори. Тенденцията, която дават со-
циологическите проучвания, е, че БСП
е единствената партия в управление-
то, която е вдигнала своя рейтинг.

 Загуби ли БСП своите идейни
опори, участвайки в управление с
толкова различни идейно партии?

- А кога е имало по-социална про-
грама от 1989 г. досега? Няма. Над
30% от бюджета на държавата - 22
млрд. лв., влязоха в социалното мини-
стерство. За 6 месеца пенсиите се

вдигнаха с над 20%. Да, не е много, но
кой друг го е правил през всички тези
години? Безплатни детски градини и
ясли - имало ли е такова нещо от 1989
г. насам? Не. Прагът за осигуряване-
то - от 4500 лева на 6000 лв. за мла-
дите семейства, което говори, че при
две деца ти спестяваш по 100 лева на
месец. С безплатните градини и ясли
това прави близо 200 лева на месец.
Правил ли го е някой друг досега?
Ами икономиката, която е ресор на
БСП - цитирах “Евростат”. Виждате
какво става с безработицата - от 6,7%
пада на 4,6%. Увеличаването на при-
ходите от износа... Е, кое е изгубила
БСП като идентичност през всички
тези месеци, за които говорим?

Ами Украйна и отношенията с
Русия? След 7 часа дебати БСП не
подкрепи силно “ястребова” деклара-
ция. Това, че не дадохме оръжия за
Украйна - също. Призовавам тези леви
хора, социалисти, да престанат да каз-
ват, че България дава оръжие - няма
такова нещо. Има частни фирми.
България изнася оръжие за над 60
страни. Оттам дали оръжието се изна-
ся за трета,четвърта страна - няма как
да контролираме този процес. Но да
се говори, че ние изнасяме оръжие за
Украйна, това наистина минава гра-
ниците на безобразията.

 Да ви питам за още една спе-
кулация - БСП преглътна изгонване-
то на руските дипломати и срива-
нето на отношенията с Русия до
най-ниската точка.

- БСП направихме веднага трибун-
ка, защото не се прие от председателя
на НС да бъде гледано решение, с ко-
ето да задължим МС веднага да пре-
разгледа това решение на министър-
председателя, защото то е било взето
абсолютно еднолично от г-н Кирил
Петков. Впоследствие казахме, че
няма да подкрепим кабинет с Петков
и това беше наше категорично изиск-
ване именно заради действията със
70-те руски дипломати.

Имало ли е или не шпионски скан-
дал? Ако е имало - кои  са българите,
замесени в него? Защо не са арестува-
ни? Ако тези руснаци са били шпио-
ни, трябвало е да имат определени ин-
форматори от българска страна, и то
на високо ниво, които да им дадат опе-
ративна информация, която да е инте-
ресна за руската държава. Т.е. очевид-
но е, че няма такова нещо. Ако става
въпрос за реципрочност по Виенска-
та конвенция, се действа по друг на-
чин. Реагирахме по безкрайно ясен и
категоричен начин...

 Предстои Бузлуджа. Какво ще
представлява съборът тази година?

- Надявам се много хора да дой-
дат на Бузлуджа. Такива са и заявки-
те. Дотук има вече над 300 автобуса
от всички области. Не говорим за ко-
лите... Това говори за много сериоз-
но желание от социалистите и сим-
патизантите да бъдат на празника на
партията.

Съборът ще бъде на 30 юли, като
на 29 юли ще има в Стара Загора
младежка конференция по актуални-
те политически теми. Надявам се
Младежкото обединение в БСП да
продължи със същия ентусиазъм да
работи. След което ще поднесем цве-
тя и венци на Шипка - нещо, което
винаги сме правили.

На 30 юли от 11 часа започва офи-
циалната част на връх Бузлуджа. От
артистите ще бъде Миро от “Кариз-
ма”, което показва един друг образ на
БСП и друг тип артисти, които също
искат да свържат своето име със со-
циалистическата идея. Ще бъдат и лю-
бимите на Ламбо - “Виво Монтана”,
които след политическата част ще по-
емат атракционната програма. Радвам
се и виждам, че ще има огромен на-
плив от наши членове и симпатизанти,
с които ще направим страхотен праз-
ник на партията.

Със съкращения
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Терминът “голямото увол-
нение” произлезе от САЩ: той
се отнася до безпрецедентно-
то покачване на броя на хора-
та, напускащи работата си по
време и след пандемията от
КОВИД-19. Статията на
Тrends.rbc е посветена на това
ново явление.

Преход към
утрешния ден

Антъни Клоц, организаци-
онен психолог и професор по
мениджмънт в Тексаския уни-
верситет, прогнозира още през
май 2021 г., че КОВИД-19 ще
накара хората да напуснат ра-
ботата си масово. И думите му
се оказаха верни.

Само през март 2022 г.
броят на уволнилите се в САЩ
е рекорден - 4,5 милиона души.
Според психолога първоначал-
ният бурен поток бе свързан с
ефекта на натрупването, тъй
като в средата на пандемията
хората не са напуснали, защо-
то не са искали да рискуват да
загубят работата си в този не-
ясен и труден период. Но то-
гава обаче служителите
осъзнаха как да искат и могат
да променят стандартния ра-
ботен ден.

Експертът подчертава: Пан-
демията превърна бъдещето на
работната дейност в настояще.

Преминаването към дистан-
цираност от офиса и развити-
ето на гъвкавост по отноше-
ние на работните места и тру-
довия график можеше да не се
случи още 30 години, ако не
беше кризата.

Много служители не се
връщат в офиса на пълен рабо-

Обявите за работа стават все пове-
че. Това е видно от месечния анализ на
HR компанията и кариерен сайт
JobTiger. През май предложенията за
работа в платформата са малко над 57
000, или с 9% повече спрямо предход-
ния месец. На годишна база ръстът
възлиза на 8 процента.

Наблюденията на пазара на труда
през последните три години показват,
че в периода май-юни има най-много
работни възможности. До голяма сте-
пен това се дължи на активното търсе-
не на кадри в сектора “Хотелиерство
и ресторантьорство”, като тази годи-
на ръст на обявите се наблюдава и в
останалите сектори. Единствено изклю-
чение прави секторът “Здравеопазва-
не и фармация”, в който има съвсем
лек спад на обявите за работа от 0,2%.

Най-голям ръст на предложенията
през май има в секторите “Маркетинг
и реклама” (19%), “Логистика и транс-
порт” (17%) и “Административни и
обслужващи дейности” (15%).

След тях се нареждат секторите
“Счетоводство, одит, финанси”
(11,9%), “Строителство” (11,6%),
“Производство” (11,6%), “Търговия и
продажби” (11%) и “ИТ” (2,1%).

Двуцифреният ръст на предложе-
нията в сектора “Хотелиерство и рес-
торантьорство”, който се наблюдава-

Ãîëÿìîòî óâîëíåíèå
Защо след пандемията много хора сменят работата си?

тен ден, даже след като огра-
ниченията се облекчиха или
дори когато напълно отпадна-
ха. Други се научиха, че могат
да работят от всяка точка на
света, или само четири дни в
седмицата. Някои дори си из-
градиха собствени удобни
гъвкави графици.

“Тези форми на работа да-
ват повече контрол върху соб-
ствения ни живот, както и по-
вече самостоятелност и свобо-
да, и не мисля, че повечето
хора са готови да се върнат в
традиционната работна среда”,
смята ученият.

Ако не ви харесва,
пенсионирайте се

или започнете собствен биз-
нес!

Около 63% от търсещите
работа цитират баланса меж-

ду работата и личния живот
като основен приоритет при
избора на нова работа според
доклада на LinkedIn “Глобал-
ни тенденции в развитието на
талантите 2022”.

Паричната компенсация и
културата на работното мяс-
то също имат значение. Спо-
ред проучване на Pew
Research Center ниските запла-
ти, липсата на възможности за
повишение и чувството на не-
уважение водят до добровол-
но уволнение.

Хората също така избраха
да се пенсионират, вместо да
търсят нова работа, докато
други започнаха собствен биз-
нес. Според Бюрото за пре-
брояване на населението на
САЩ през 2021 г. се наблю-
дава прилив на нови бизнес
начинания, като броят на за-

явленията за тази цел достига
5,4 милиона.

Какво се случва
в други страни

“Голямото уволнение” е,
когато хората казват: “Каквато
и да е ситуацията, искам да е
по-добра”, каза Патриша Минг
пред CNN. Тази 35-годишна
жена, която живее в Сидни,
решава да напусне работа в
консултантска компания през
август 2021 г.

В допълнение, освен в САЩ,
броят на доброволните напус-
кания също нараства във Вели-
кобритания, Австралия и Фран-
ция. В Европа много правител-
ства използваха програми, кои-
то насърчиха компаниите да
задържат служители, но да на-
малят работното им време. След
това държавата субсидира част

от заплатите. Това е различно
от подхода, възприет в Съеди-
нените щати, където работни-
ците са получавали обезщете-
ния след уволнението или са
получавали стимулиращи чеко-
ве, които са допълнили спестя-
ванията им независимо от тру-
довия статут.

Гийом Менуе, ръководител
на инвестиционна стратегия и
икономика за Европа, Близкия
изток и Африка в Citi Private
Bank, заяви: “В цяла Европа
хората останаха при работода-
телите си. Но имаше и призна-
ци на изтичане на персонал.”

Във Франция броят на увол-
ненията през третото тримесе-
чие на 2021 г. е рекордно най-
висок от 2007 г. насам.

Промяна на хоризонта

Желанието за намиране на
нови възможности се проявява
в условия, когато броят на сво-
бодните работни места остава
висок, а работодателите в реди-
ца отрасли са готови да плащат
повече, за да наемат работници.

Във Великобритания, къде-
то пазарът на труда се рефор-
мира във връзка с Брекзит, има
4,4 свободни позиции на всеки
100 съществуващи работни ме-
ста. А това е рекордно висок
показател.

В Австралия правителство-
то заяви, че работниците, кои-
то сменят работата си, обик-
новено получават увеличение
на заплатата между 8 и 10%.

Антъни Клоц очаква “голя-
мото уволнение” да продължи,
тъй като пазарът на труда все
още е стегнат, но “в добра фор-
ма”: “Работниците, от висши
ръководни кадри до редовен
персонал, все още се чувстват
малко не на място, тъй като
излизането от пандемията се
проточи. Тези мениджъри, кои-
то са се съсредоточили върху
изискванията на служителите
си обаче, отбелязват намалява-
не на броя на напусканията.”

Money.bg

Ãëàä çà êàäðè ó íàñ: â êîè ñåêòîðè ñå òúðñÿò íàé-ìíîãî ñëóæèòåëè
ше от началото на годината, сякаш
достига своя пик и в края на май броят
на обявите в този сектор е малко над
11 500, като е нараснал с 2 процента.

Секторът “Търговия и продажби”
успява да задържи водещата си пози-
ция в дяловото разпределение и броят
на предложенията от него е 22 на сто.
Втората позиция също се запазва от
“Хотелиерство и ресторантьорство” с
20%, а след него се позиционира сек-
торът “Производство” с 14%, като той
измества, с много малка разлика от
третото място, сектора “ИТ” (13,6%).

Дяловото разпределение при оста-
налите сектори е - “Административни
и обслужващи дейности” (9,7%), “Ло-
гистика и транспорт” (9%), “Счетовод-
ство, одит, финанси” (4,5%), “Строи-
телство” (4%), “Маркетинг и реклама”
(3,2%), “Здравеопазване и фармация”
(3,1%), и “Изкуство” (1%).

Предложенията за работа
от вкъщи

или дистанционна работа в края на май
са малко над 6150, или 13,4% от об-
щия брой обяви. Спрямо предходния
месец броят на този тип предложения
се е увеличил с 4%, а съотношението
им по сектори е следното: “ИТ” (55%),
следвани от “Административни и об-

служващи дейности” (16%), секторите
на аутсорсинг (BPO) индустрията
(16%) и “Търговия и продажби” (5%).

Както и в предходните месеци, като
дялово разпределение предложенията
във водещите областни градове заемат
72% от всички обяви.

Разпределението във всеки от
тези градове е както следва: София
(44%), Пловдив (10%), Варна (10%),
Бургас (4%), Русе (3%) и Стара За-
гора (2%).

За периода общият брой на обяви-

те във водещите областни градове се е
увеличил с 10%. Изменението по гра-
дове е както следва: София (10%),
Пловдив (12%), Варна (5%), Бургас
(5%), Русе (19%) и Стара Загора (10%).

Обяви, подходящи за бежанци

Според анализа на JobTiger броят
на обявите за работа, подходящи за
бежанци, през май-юни е над 3200.
Броят на тези предложения е нараснал
с 22% спрямо април и като дял те са
8% от общия брой обяви в страната.
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185 ãîäèíè áåçñìúðòèå

Àêî ñïå÷åëÿ, ïå÷åëÿ çà öÿë íàðîä -
àêî çàãóáÿ, ãóáÿ ñàìî ìåíå ñè.

“

Àç ñúì ïîñâåòèë ñåáå ñè íà
îòå÷åñòâîòî ñè îùå
îò 61-âî (ëåòî) äà ìó ñëóæà äî
ñìúðò è äà ðàáîòÿ
ïî íàðîäíàòà âîëÿ.

“

Ãëåäàé íàðîäíàòà ðàáîòà
ïîâå÷å îò âñè÷êî äðóãî, ïîâå÷å
è îò ñåáå ñè äà ÿ óâàæàâàø!

“

Àç ñúì ñå îáåùàë íà
îòå÷åñòâîòî ñè æåðòâà
çà îñâîáîæäåíèåòî ìó,
à íå äà áúäà êîé çíàå êàêúâ.

“

Васил Левски отдавна е икона, той е
идеализиран и дори боготворен, приеман
като упование, че в държавата ни е има-
ло толкова стойностни хора. Днес отно-
во се прекланяме пред подвига му и си
припомняме най-важните му повели.

Левски не е искал да заеме никакъв
пост, след като се постигне Освобож-
дението на България. В това се състои
неговото духовно величие. В това е и
отблъскващата същност на съвремен-
ната политика, че тези, които в начало-
то се втурват в нея, за да сътворят нещо
по-добро, после започват да се изживя-
ват като големци. Аз не си представям
Левски като министър, депутат или по-
сланик.

Той е жертвал живота си. Знаел е
какво го очаква и че ще заплати за това,
което прави, въпреки дискретните си
пътешествия из българските земи.

Левски олицетворява в най-чиста
форма смисъла на думата идеалист. За
всички останали, включително и за Бо-
тев, се носят разни недостойни слухо-
ве, предположения и оценки, а Апос-
тола стана свят човек. Това в началото
се случва благодарение на Захарий
Стоянов, както и на реално съществу-
ващите исторически, човешки и поли-
тически основания.

Христо Ботев е сред най-
пламенните последователи на
Васил Левски. За неговото
възхищение и преклонение към
Апостола можем да съдим не
само по познатото на всеки
българин стихотворение “Обес-
ването на Васил Левски”, но и
по други коментари, които той
прави в публицистичните си
изяви за делото и заветите на
Левски. За съжаление, не раз-
полагаме с автентични свиде-
телства за техните евентуални
срещи. Някои изследователи
оспорват дори, че двамата са
живяли заедно, макар и за крат-
ко, в една Букурещка мелница
през есента на 1868 г. Едно
обаче е сигурно. Левски цени
Христо Ботев като млад и та-

Спи, Дяконе! Не се събуждай!

Остани в незнайния си гроб!

Добре си ти... От там не виждаш

съдбата на достойния ни род.

Не виждаш майките, които днес

не раждат.

Стариците край кофите за смет.

Бащите със джобове празни,

в ръцете с куфари и здравец

за късмет.

Децата ни са вече на изчезване.

Селата мъртви. Пусти градове.

Строим хотели, паркинги, гаражи...

Край просяка минава БееМВе.

На “пътя към Европа” се продават

в ръцете с кукли малките моми.

Те детството си в сънища сънуват.

Стаена скръб в очите им гори.

Спи, Дяконе! Не се събуждай!

Добре си там под тази черна пръст.

Завиждам ти за туй, че не дочака

мечтите си, разпънати на кръст.

Златина ВЕЛИКОВА

Ïèñìî äî
Âàñèë Ëåâñêè

АНДРЕЙ ПАНТЕВ:

Íå ñè ïðåäñòàâÿì Ëåâñêè êàòî
ìèíèñòúð, äåïóòàò èëè ïîñëàíèê

Левски е част и от европейското на-
ционално-освободително движение.
Той не е само наш. Идеята да се по-
стигне национална еманципация пара-
лелно със социалната справедливост го
прави и последовател на Джузепе Ма-
тини, който твърди, че не е достатъчно
да има национална независимост, но
трябва да има и равенство, ако не соци-
ално, то поне политическо, за всички.
Когато обясниш тези особености на
идеите на Левски, всеки ще те разбере,
дори да се намира на хиляди километри
от неговото родно място.

Имал е щастието да не оцелее в сво-
бодна България, където една значител-
на част са инкасирали своето участие в
българското освобождение. Имаше
опълченци, които умираха в бедност,
имаше такива, които ставаха министри,
губернатори, депутати...

А ако Левски не е бил предаден на
турските заптиета, как са щели да се
развият нещата? Вероятно би бил об-
ругаван в свободна България, или цели-
ят чар на неговото освобожденско ве-
личие щеше да е наполовина изчезнал.
Така че понякога да загинеш геройски е
своеобразен исторически късмет. Са-
мият Ботев, който е адекват на нашите
представи за величие, беше наричан от

българския парламент “багабонтин”.
Не бих казал, че сме народ от пре-

датели, а и предателството не е наш
национален приоритет. Всяко заклят-
ническо движение има потенциалната
възможност да има предадели. Преда-
тели има навсякъде. Очевидно е, че по-
някога злините, които си причиняваме,
са повече от добрините и благодарно-
стите. Една значителна част от Ботеви-
те четници са предадени на турците, но
не от самите турци. Апостола едва ли
би бил политик, а ако беше станал по-
литик, половината от неговото очаро-
вание щеше да бъде зачеркнато.

Гибелта на Левски е много по-вели-
чествена, отколкото раждането му. За-
щото бесилото, на което беше окачен
той, беше наречено от Иван Вазов “О,
бесило славно, с кръста само равно”.
Това е все едно да не празнуваме
смъртта на Исус Христос.

Нов Левски няма да има. Това е един
безпомощен вопъл, една страдалческа
молба към нещо, което не може да се
появи отново.

БНР, Топновини

ПРОФ. ПЛАМЕН МИТЕВ:

Ïîçíàíèÿòà íè çà Àïîñòîëà ñà âñå îùå ôðàãìåíòàðíè
лантлив поет и публицист и
неслучайно преписва в тефтер-
чето си неговото стихотворе-
ние “На прощаване”.

Има ли въпроси около Лев-
ски, чиито отговори все още
търсим?

Написаното и изреченото
през последните близо 150 го-
дини по адрес на Левски състав-
лява огромен информационен
масив, който продължава не-
прекъснато да се увеличава. В
учебниците по история и в де-
белите книги за националното
ни Възраждане на биографията
на Апостола се отделя подоба-
ващо място. Десетки художест-
вени произведения и докумен-
тални филми допълват предста-
вите ни за Дякона, а в глобал-

ното интернет пространство
съществуват множество сайто-
ве, претендиращи да ни освет-
лят и за най-причудливите хи-
потези и конспиративни тео-
рии, свързани с името на Лев-
ски. И въпреки това, колкото и
странно да ви прозвучи, позна-
нията ни за делата и митарства-
та на Апостола са все още фраг-
ментарни или несигурни.

За продължителни отрязъци
от живота на Левски не разпо-
лагаме с нужните ни свидетел-
ства, било защото той е дейст-
вал в условия на конспирация,
било защото документите от
онова време са безвъзратно из-
губени, или все още не са от-
крити. Достатъчно е да си при-
помним дълголетните спорове за

рождената година на Апостола,
за характера на първите му оби-
колки из българските земи, за
евентуалните му идейни споро-
ве с Каравелов, за отношенията
му с Димитър Общи, за залавя-
нето му и т.н., и т.н.

Но Левски ни е оставил
различни послания и завети.
Лошото е, че или не ги помним,
или не можем да ги осмислим,
или пък театрално ги преповта-
ряме около 18-19 февруари и
18 юли и веднага след това,
улисани в политическото ни
злободневие, бързо ги забравя-
ме. За мен лично, най-значимо-
то, което Апостола ни завеща,
е идеалът за демократската ре-
публика, мечтата за един спра-
ведлив свят, в който всички са

равни пред закона и в който
личната и народна свобода ще
бъдат гарантирани на всеки,
независимо от неговата етни-
ческа или религиозна принад-
лежност. Осъзнавам обаче, че
документалното наследство на
Левски не се нуждае от колек-
тивно четене и дисекция, защо-
то всеки, който успее да се
докосне до идейния свят на
Апостола, би могъл да открие
важните за самия себе си по-
слания на Дякона. И в това,
прочее, виждам и частица от не-
тленната харизма на Левски.

Kmeta.bg
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

НАКРАТКО

Филмът „Как се научих да
летя” е избран за участие
в 75-ия МФФ в Локарно

Един от най-авторитетните све-
товни фестивали в Локарно ще се
проведе през август за 75-и път. През
юли ще бъдат представени всички
подробности за неговата програма,
включително филмите, които ще се
състезават за престижния “Златен
леопард” - печелен за България през
2016 г. в международния конкурс от
“Безбог” на Ралица Петрова и през
2017 г. в конкурсната програма “Ре-
жисьори на настоящето” от “3/4” на
Илиян Метев, научи ДУМА от Свет-
лана Дамянова от “Арт фест”. В
програмата на 75-ия МФФ в Локарно
“Как се научих да летя” на Радивое
Андрич е включен в секцията с филми
за деца и младежка публика - Locarno
Kids Screenings section. Филмът е създа-
ден по награждавания роман на изве-
стната детска писателка Ясминка
Петрович и е представен в развитие
на “София мийтингс 2018”. Той е
съвместна продукция между “Sense
Production” (Сърбия), “Kinorama”
(Хърватия), “Арт фест” (България) и
“Silverart” (Словакия). Една привидно
скучна ваканция с две възрастни дами
на идиличния средиземноморски ост-
ров Хвар се превръща в сериозно съби-
тие за 12-годишната София - тя
получава първата си целувка, среща се
отново с отдавна разделеното си
семейство и преживява незабравими
приключения... Във филма има сериоз-
но българско участие - в актьорския
състав е Стефан Щерев, звукорежи-
сьор е Момчил Божков, в екипа са и
художник-гримьорите Петя Симео-
нова и Атанас Темнилов. “Как се
научих да летя” ще се разпространява
в българските киносалони през есента
на 2022 г.
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Ìîíòàíà ïîñðåùà äóõîâè
îðêåñòðè îò òðè äúðæàâè
XVII Международни празници „Дико Илиев”
ще се състоят от 21 до 23 юли

Монтана ще бъде дома-
кин на XVII Международни
празници на духовите орке-
стри “Дико Илиев” от 21 до
23 юли. Събитието се орга-
низира от общината и се
провежда под патронажа на
Министерството на култура-
та. В него ще участват духо-
ви оркестри и мажоретни
състави от България, Гърция
и Словения, научи ДУМА от
Нели Василева, главен екс-
перт “Култура и вероизпо-
ведания” в община Монта-
на.

По традиция празниците
ще започнат с церемония
пред паметната плоча на
Дико Илиев, която се нами-
ра на жилищния блок на бул.
“Александър Стамболийски”
23, където е бил домът на
композитора. Всички оркес-
три, участващи в програма-
та на първата фестивална
вечер, ще стигнат с дефилир
до барелефа му, за да подне-
сат венци и цветя в знак на
преклонение пред корифея
на българското хоро.

Празничното шествие ще
премине по централните
улици на Монтана, за да
достигне до фестивалната
сцена пред Паметника на
септемврийци. Откриването
на празниците ще започне в
19,30 ч. със съвместно
изпълнение от всички оркес-
три на две от емблематични-
те произведения на патрона

на фестивала - марша “Сли-
венци при Драва” и Дунав-
ско хоро. След химните на
държавите, чиито оркестри
участват във форума, ще
бъдат връчени наградите на
победителите в двете
съпътстващи събития на
Дико-Илиевите празници -
Шестия конкурс за създава-
не на нови творби за духов
оркестър и Международния
конкурс за изобразително
изкуство “Тъпан бие, хоро
се вие”.

Концертната програма
на Дико-Илиевите празници
ще започне с изпълненията
на Военния духов оркестър
на 61-ва Стрямска механи-
зирана бригада - Карлово, с
диригент капитан Йордан
Илиев. Сред творбите е и
“Студентски марш” от Ди-
митър Слабаков, отличен с
първа награда в конкурса за

нови творби. Духовият ор-
кестър на община Каламария
- Гърция, с диригент Янис
Кукас, ще се представи с
произведения на Дико Или-
ев, Якоб де Хаан, Питър
Леманс, Франко Чезарини и
китка гръцки народни песни.
В негово изпълнение ще е и
сценичната премиера на
“Орханийски бучимиш” от
Димитър Нинов, спечелил
първо място в раздел “Хоро”
от конкурса на община Мон-
тана. На финала на първата
фестивална вечер ще се изя-
вят домакините от Духовия
оркестър “Дико Илиев” към
НЧ “Разум 1883” с диригент
Пламен Крумов и Мажорет-
ният състав към Общинския
младежки дом в Монтана, с
хореографка Луиза Стефа-
нова.

Програмата на 22 юли ще
започне в 19,30 ч. с дефилир.

Наред с добре познатите в
Монтана формации - Пред-
ставителния общински мла-
дежки духов оркестър с ма-
жоретки от Троян, “Виво
Монтана” и Мажоретния
състав към Общинския мла-
дежки дом, на сцената ще
дебютира Пожарникарският
духов оркестър с мажорет-
ки от Лоче, Словения. Той
има 102-годишна история и
никога не е прекъсвал своя-
та дейност. Музикантите ще
свирят под диригентската
палка на Миран Петелинч.
Мажоретките с ръководител-
ка Гордана Радонович ще
направят изпълненията на
формацията още по-атрак-
тивни.

Празниците на духовите
оркестри, посветени на Дико
Илиев, ще завършат на
23 юли с участието на Град-
ския духов оркестър на Ви-
дин с диригентка Диляна
Цанкова, Духовия оркестър
“Костадин Манов” при НЧ
“Просвета 1870” в Свилен-
град с диригент Васил Васи-
лев. Ще им партнират мажо-
ретките от Монтана. Госту-
ващите оркестри от Гърция
и Словения ще представят
различна програма за закри-
ването на фестивала.

Своеобразна увертюра
към Дико-Илиевите празни-
ци ще бъде откриването на
изложбата от Международ-
ния конкурс за изобразител-
но изкуство “Тъпан бие, хоро
се вие”. То е насрочено за
21 юли от 11 ч. в експозици-
онната зала “Кутловица”.

Гостите от Словения

Òåàòúð „Ñîôèÿ” èãðàå â öÿëàòà ñòðàíà è íà ïåò
ñîôèéñêè ñöåíè

СНИМКА FRANC SAVRIC

През следващия
театрален сезон “Те-
атър “София” идва
при вас” с турнета из
цялата страна. Освен
ежемесечните госту-
вания в различни на-
селени места, най-го-
лемият общински те-
атър ще играе своите
хитови постановки на
други пет софийски
сцени, научи ДУМА
от Деница Димитрова.

Сезонът започва с
премиерното заглавие
“Невинно малко убий-
ство” в “Театро” (ул.
“Върбица” 12). В тази
френска “черна коме-
дия” участват Дария
Симеонова, Неда Спа-
сова и Пламен Мана-
сиев. Режисьорка е
младата Надя Панчева
с творчески екип Яс-
мин Мандели - сцено-
граф; Милен Апосто-
лов - композитор.

Елеонора Иванова,

“Невинно малко убийство”

СНИМКА ТЕАТЪР “СОФИЯ”

позната от сцената и
малкия екран, ще може
да видим на 27 септем-
ври в модерната и ек-
сцентрична комедия
“Кашонът” - отново
на сцената на “Теат-
ро”. Срещите на “Пер
Гюнт” с тролове и по-
летът на свободния му
дух ще се развихрят в
театър “Азарян” през
октомври. Историята
на фаталната жена -
“Лулу”, в чиято глав-
на роля е Елеонора
Иванова, също ще
може да бъде гледана
в “Азарян”.

От следващия се-
зон в “Сълза и смях”
редовно ще се играе
“Горчивите сълзи на
Петра фон Кант” -
едно от последните
премиерни заглавия
на Театър “София”.
Лилия Маравиля е
преуспяла модна ди-
зайнерка, която се

влюбва в момичето,
чиято кариера започ-
ва благодарение на
Петра.

Театър “София”
ще гостува редовно и
в Театър “Българска
армия” и Младежкия
театър “Николай Би-
нев”. Сезонът започ-
ва от Пловдив и фес-
тивала “Сцена на
кръстопът” с “Горчи-

вите сълзи на Петра
фон Кант” от Р. В.
Фасбиндер.

Билети за поста-
новките в София може
да бъдат купувани он-
лайн от сайта на театъ-
ра www.sofiatheatre.eu,
от септември на каса-
та на ъгъла на
ул. “Г. С. Раковски” и
ул. “Славянска” и ка-
сите на театрите, в

които се играе.
Театър “София”

преустанови дейност
в обичайната си сгра-
да заради ремонта,
който ще продължи
следващата година и
половина. В сайта на
театъра и социалните
мрежи ще бъде пуб-
ликувана актуална
информация, посочва
Деница Димитрова.
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Ï‡ÍÂ‰ÓÌÒÍÓ...î

‰Â‚ÓÈ˜Â?

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ¡Ó„ÓÒÎÓ‚. Œ‰ÓÌÚËÚ. œ‡ÓÏ.
“ÂÎÛ. Œ‰Ë. œÓÚÓÍ.  ÓÌ„Ó.  ÎÂÌ. “ÂÍ.  Ó‰‡.
ÿÌÓÎ‡. ¬‡. —‚‡ÍÓ. —ÎË‚Ë. »ÍÂÎ‡. ì¿Í‡„‡î. œÓ-
Ú‡ÎË. ¿‰ËÌ‡. ì“¿î. ŒÎÂ. –‡Ó„. ’ËÚ.  ËÎËË.
 ËÎÂ. ¡ÛÂ.  ÂÈ. Ã‡ÚÂÒ /–ÓÎ‡Ì‰/. —ÛÒ‡Ï. œÓ.
¡‡ÎÓÌ. œ‡‡Ì‡. ÿ‡Ï‡. –Â‚Â. œÓÎËˆ‡È. ƒˇ-
ÍÓÌ. œË. ÃÛÏËˇ. ÀË·Ëˇ. œÂ˜. ƒËÔÓÎ. œÂÓÌ.
ƒ‡Í /≈ÎÂÓÌÓ‡/. ”Ì. ÷‡ÌÂ‚ /—ÚÂÙ‡Ì/.  ‡ÒÍ‡.
ÃËÒ. ÀËËÍ. ¡‡ÌÚË /√ÛË‰Ó/.  Ó‡Ì.  ‡ÚË.
ÕËÍÓÎÓ‚ /ÕËÍÓÎ‡/. ¡‡Ì‰ÂÓÎ. ÕÓ‚ÓÁ‡„ÓÍ‡.
 Â‡. œ‡Ò‡‚‡Ì. —Ú‡Ì‰‡Ú.

Œ“¬≈—ÕŒ: –ÓÔÓÚ‡ÏÓ. »ÍÓÌÓÏË. »ËÌ‡. √‡-
ÚÂ. –ÓÎÂ. ÀÛÔÛÒ.  ÓÒ. œÓÓÍ. »ÚËÈ. ÿËÏÓÌ
/“‡‚ËÍ/.  Ó‚‡ /¿Î·ÂÚÓ/. —ÓÍ. —Í‡ÎË. ¡‡ˆËÎ. ÀÓ-
ÎÓ‚ /¬‡ÒËÎ/. ¿ÎÏ. ì ‚ÂÎÂî. Ã‡Ï‡ˇ. ÷ËÓÁ‡.  Ó-
‡ÎË.  ‡Î‡È. œ‡‡‚‡Ì. ¿‚ÚÓÍ‡. –ËÚÓ. ÀÂÌËÌ /
¬Î‡‰ËÏË »ÎË˜/. ≈Ì‰Ó /Ã‡Ì‡/. ¿‡ÎÂÌ. ƒËÂÍ.
¡ÓÒ. ì¬ÓÎ„‡î. ¿‰ÂÒ. –ˇ·Ó‚ /¿Ì‰ÂÈ/.  ‡Ú. ƒÛÓ.
—ÍËÓ. œÂÍËÌ. ¡‡ÌÍ‡. ¡Ó. ÿÎ‡Ì„. —‡‚Óˇ.  ‡-
‰‡Ì.  ÌË„‡. ¡ÛÂÌ. ƒ‡ÌÚÂ /¿ÎË„ËÂË/. —ÚÓÎÓ‚‡.
’ÛÒ‡. œ‡ÒÚËÍ‡. ì»‰Â ÎË?î. “Ë‡Ì. œÂÍË. ŒÂ
/¡ËÒ/. ¿ÚËÌ‡. Ã‡ÚÂÏ‡ÚË˜Í‡. œÎ‡Ú.
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ТЕЛЕЦ

Ако не сте в крак със
света, това е, защо-
то вървите прекалено
бързо и хората изоста-
ват.

ОВЕН

Не се учудвайте, ако
усещате желание да
защитавате хората и
вещите си. Предизвика-
ни сте.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ако се вслушате в мне-
нията на вашите близ-
ки приятели, този ден
ще се окаже много ща-
стлив.

22 май - 21 юни

РАК

Използвате събитията,
за да се приспособите
към ситуацията. Реаги-
райте бързо на проме-
ните.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Настроението ще бъде
доста язвително  и
ехидно, което ще се
отрази на вашия личен
живот.

23 юли - 23 август

ДЕВА

В списъка на приорите-
тите на любимия човек
няма да  бъдете на
първо място. Бъдете
търпеливи.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще ви бъде доста труд-
но и самотно, тъй като
вашият любим човек
няма да е в добро наст-
роение.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Умение да се организи-
ра работата - това е
ключът към вашия ус-
пех. И вие добре го
знаете.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Иска ви се да чуете
комплимент от уста-
та на своя любим чо-
век. Бъдете готови на
всичко.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Някои близки до вас ще
опитват да натрапват
техните желания. Ще
се наложи да ги изтър-
пите.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще преуспеете благода-
рение на нови партньо-
ри и съюзници. Положе-
нието се променя стре-
мглаво.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Вероятно ще  имате
проблеми от деликатен
характер. Не е изклю-
чено да ви “нападнат”
гости.

ХОРОСКОП

ВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС

СЛЪНЧЕВО

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

33
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì¡Î‡„ÛÌËÚÂî - 13-ÒÂËÂÌ

‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ
10.00 ì¬ÓÈÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡‡ÎÂÊË-

ÚÂî - ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
11.10 ì“ÂÎÂÒÍÓÔî - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ

/—¿Ÿ, 2016 „./
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /7 ˜‡ÒÚ/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî -‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
17.15 ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌ-

ÚË ‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
19.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /8 ˜‡ÒÚ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 “˙ÊÂÒÚ‚ÂÌ‡ Á‡ˇ ÔÓ

ÔÓ‚Ó‰ 185 „Ó‰ËÌË ÓÚ
ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ¬‡ÒËÎ
ÀÂ‚ÒÍË - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ ÓÚ  ‡ÎÓ‚Ó

21.45 ìÃ‡ÈÍ‡Ú‡ Ì‡ ¿ÔÓÒÚÓÎ‡î
- ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî - Ú‚ ÙËÎÏ
/5 ÒÂÁÓÌ, 20 ÂÔ./(16)

23.15 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.40 ì—˙ÌˇÚ Ì‡  ‡Ò‡Ì‰‡î -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.25 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
02.10 ¡‡Á‰Ë /ËÁ·‡ÌÓ/Ô/
02.40 ì—˙ÌˇÚ Ì‡  ‡Ò‡Ì‰‡î -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.9

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.89

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.9

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.9
01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5

ÂÔ.19
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ì¡Ó„‡ÚÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡-

Ëˇî - ‰ÓÍ. ÔÓÂ‰Ëˆ‡

05.30 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.50 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.35 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌÒÍ‡-

Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÂÔ. 5

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚ ¯ÓÛ

23.45 ì—ÓÎÓÏÓÌ ¬ÓÎÍÓ‚. ƒË‡-

ÎÓÁË Ò ≈‚„ÂÌËÈ ≈‚ÚÛ-

¯ÂÌÍÓî - ˜‡ÒÚ 1

00.50 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

01.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî - Ú‚

¯ÓÛ

02.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌÒÍ‡-

Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÂÔ. 5

СКРЪБНИ ВЕСТИ

Напусна ни един достоен социалист, съмишленик
и приятел.

Гале Христов беше един от активните членове на
клуб “Бузлуджа”, на районната организация на БСП
“Средец”, на антифашисткия съюз.

Автор на паметни мемоарни книги и творби, по-
светени на идеята за социализъм и социална справед-
ливост, той остави свой почерк в партийната литера-
тура и обществената работа.

На него винаги можеше да се разчита в минути на
колебание и нужда от съвет с добра дума и човешко
отношение. Той идваше на помощ на всеки, който има-
ше необходимост от подкрепа.

 Гале Христов ни остави траен урок по човеколю-
бие и приятелство. И сега го изпращаме с благодар-
ност и признателност, и само ще прибавим думите на
поета: “Животът се измерва не с години, а с дирята,
оставена след нас...”

Приятелю, почивай в мир!
Да е вечна паметта ти!

Искрени съболезнования на близките и приятелите.

    Градски съвет на БСП - София
    Районен съвет на БСП “Средец”
    Движение на ветераните в БСП - София

С голямо прискърбие съобщаваме,
че на 14.07.2022 г. почина

ГАЛЕ ДИМИТРОВ ХРИСТОВ

Ще го запомним с неговата отзивчивост, преда-
ност на антифашистката кауза и голяма човечност.

Книгите на антифашистка тематика, които из-
даде, са ценен принос в популяризирането на па-
метта на дейците на антифашистката съпротива.
Дълбок поклон пред паметта и делото му!

             Български антифашистки съюз

СКРЪБНА ВЕСТ

Управителният съвет на Българския
антифашистки съюз с прискърбие

съобщава, че на 14.07.2022 г. ни напусна
дългогодишният член на Управителния
съвет на съюза, изтъкнатият държавен,

партиен и стопански деятел

доц. д-р
ГАЛЕ

ХРИСТОВ

Роден на 08.08.1942 г.
в с. Шишковци,

област Кюстендил.

Дълбоко сме
натъжени и съкру-
шени от загубата.
Гале беше прекра-
сен човек, изклю-
чително добър дру-
гар, общественик,
писател, политолог.

Ерудиран и
умен, деец на бор-
бата за социални
права, антифа-
шист, хуманист.

Отдал живота
си преди 1989 г. за изграждането на социализма в
България, а след промените със силата на перото
продължи борбата за идеалите на своя живот.

Ще го помним винаги!
Поклон и мир на душата му!

     От другарите в ОПО “ПОЛИТОЛОГ”
                 РС на БСП “Средец”

ТЪЖНА ВЕСТ

С дълбока скръб съобщаваме, че почина
председателят на  ОПО “ПОЛИТОЛОГ” -

уважаемият другар

доц. д-р ГАЛЕ ХРИСТОВ
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.30 Хебър - Септември Сф
20.45 Арда - Берое

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Хамбург (мъже)

ПО МАКС СПОРТ 2
13.00 Турнир в Гщаад (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ФЕХТОВКА
18.30 СШ в Кайро

РЕЗУЛТАТИ

EFBET ЛИГА
II КРЪГ
Ботев Вр - Ботев Пд 3:2 2:0 Переа

(35 и 38) 2:2 Секулич (49 и 54) 3:2 Мари-
нов (84), ЧК: Конате (БП-90+6); Лудого-
рец - Локо Пд 2:0 1:0 Текпетей (50) 2:0
Каули (87); Локо Сф - ЦСКА 1:1 1:0
Франса (21-д) 1:1 Морено (90); Левски -
Спартак Вн 5:0 1:0 Кръстев (40-д) 3:0
Бари (69 и 83) 4:0 Кръстев (87) 5:0 Пет-
ков (90+3); снощи: Черно море - Славия;
Пирин - ЦСКА 1948; днес, 18.30: Хебър
- Септември Сф; 20.45: Арда - Берое.

ВТОРА ЛИГА
I КРЪГ
Монтана - Етър 0:1 Янков (47);

Витоша Б - Ботев Пд-2 1:0 Паскалев
(29); Спортист Св - Крумовград 0:2
0:1 Илиев (64-д) 0:2 Осман (90+4); Ми-
ньор - Лудогорец-2 5:1 2:0 Костов (11 и
25) 3:0 Славчев (28) 4:0 Костов (52) 5:0
Динев (78) 5:1 Георгиев (90+1); Струм-
ска слава - Созопол 2:0 1:0 Тунгаров
(46) 2:0 Панчев (90); Спартак Пл -
Марица Пд 4:0 1:0 Антонов (12) 2:0
Карамфилов (15) 3:0 Христов (28) 4:0
Шопов (80); Литекс - Дунав 1:3 0:1
Димитров (26-д) 0:2 Пенев (42- авт) 1:2
Георгиев (54) 1:3 Будинов (90+4); днес,
18.30: ЦСКА 1948-2 - Янтра; утре,
18.00: Беласица - Добруджа.

Левски прегази завърналия
се в елита Спартак Вн с 5:0.
Така “сините” се реваншираха
за загубата с 0:1 от ЦСКА
1948 на старта и направиха ге-
нерална репетиция пред дома-
кинския мач с ПАОК от II кръг
в Лигата на конференциите в
четвъртък. По 2 гола вкараха
Филип Кръстев (40 от дузпа и
87) и Билал Бари (69 и 83).
Крайния резултат оформи ре-
зервата Марин Петков (90+3).

Над 7100 “сини” фенове
запълниха “Герена”, за да под-
крепят любимците си.

Станимир Стоилов напра-
ви две промени в състава от
мача с ЦСКА 1948. Вместо ра-

Ëåâñêè ñãàçè Ñïàðòàê Âí â çàãðÿâêà çà ÏÀÎÊ
зочаровалия Анте Блажевич
излезе Патрик-Габриел Галчев,
а на мястото на контузения
Цунами започна Вилиан ван
дер Каап. Капитанът Николай
Михайлов бе на вратата, а
Сонко Сундберг и Хосе Кор-
доба - в центъра на защитата.
В средата на терена действаха
Андриан Краев и Филип
Кръстев, а Роналдо, Уелтон и
Георги Миланов подкрепяха
тарана Билал Бари. Варненци
пък не можеха да разчетат на
новите си чужденци заради
липса на картотеки.

“Имахме превъзходство
през целия мач. Победата беше
заслужена. През първото по-
лувреме имахме проблеми със
завършващия удар и пропус-
нахме доста ситуации. Имаше
динамика и нужната агресия.

Добър мач за нашия отбор.
След втория гол противникът
се отвори и имахме възможно-
сти да реализираме още. Има-
ше доста флангови атаки - и от
крайните защитници, и от кри-
лата. Играхме значително по-
добре през фланговете. Наши-
ят отбор беше с класи по-добър
от Спартак. На този етап Иве-
лин Попов не може да се
завърне. Бари имаше добри
подавания, в които да завърши
атаката, но и пропусна неве-
роятни ситуации. При нас ос-
тава проблемът със завършва-
щите удари и подавания.

Трябва да подобрим още
доста неща, ако искаме срещу
ПАОК да изглеждаме по-доб-
ре. ПАОК няма да бъде на ни-
вото на Спартак Вн”, комен-
тира Стоилов.

Владимир НИКОЛОВ

СНИМКА LEVSKI.BG

Филип Кръстев (вдясно) пази топката от Цветан Илиев
за победата на Левски над Спартак Вн

ÓÅÔÀ ñãàôè ñ ÖÑÊÀ
Илич пак иска нови след измъкнат хикс в „Надежда”

УЕФА сгафи сериозно с
ЦСКА. Вицешампионът на
България не беше вкаран в
жребия за III квалификацио-
нен кръг на Лигата на конфе-
ренциите. Това стана ясно,
след като от Нион изкараха
разбивките на отборите по
групи, разделящи поставени-
те и непоставените. Вместо
двойката ЦСКА - Македония
Гьорче Петров в публикаци-
ята на УЕФА два пъти фигу-
рираше сблъсъкът между
Левски и ПАОК. Впоследст-
вие хората на Александър
Чеферин се поправиха. Така
Левски ще бъде сред поста-
вените тимове, ако елимини-
ра гранда от Солун. Евенту-
алните съперници са в Група
5: Лугано (Швейц), Кайрат
(Каз)/Кишварда (Унг), Арис
(Кип)/Нефчи (Азер), Велез
(БиХ)/Хамрун (Мал) и Ра-
синг Унион (Люкс)/Чукарич-
ки (Сърб).

ЦСКА също ще бъде по-
ставен, ако елиминира маке-
донците. В Група 3 евентуал-
ните съперници са: Погон
(Пол)/Брьондби (Дан), Дънди
(Шот), Сейнт Патрикс (Ирл)/

Мура (Слвн) и Сейнайоки
(Фин)/Лилестрьом (Нор).

Третият български тим
Ботев Пд и кипърският
АПОЕЛ Никозия са сред по-
ставените отбори в Група 4.
Победителят от този

СНИМКА DSPORT.BG

Симеон Славчев (вдясно) и капитанът
на ЦСКА Юрген Матай се борят
за топката в мача в “Надежда”

сблъсък ще спори с един
измежду: Кизилжар (Каз)/
Осиек (Хър), Викингур (Фар.
о-ви)/Дунайска Стреда
(Слвк), Гзира (Мал)/Раднич-
ки (Сър) и Гомел (Блрс)/
Арис (Гър).

Жребият ще бъде изтег-
лен днес от 15 часа.

Треньорът на ЦСКА
Саша Илич отново се оплака
от липса на нови попълне-
ния. Сърбинът каза, че ра-
венството с домакина Локо
Сф е заради липса на класни
играчи.

“Начинът, по който играх-
ме, не е подобаващ на начи-
на, по който аз си предста-
вям, че ще играе ЦСКА. Сами
сме си виновни, че им позво-
лихме да поведат. Впоследст-
вие играта умишлено беше
много накъсана по различни
причини, но сами се докарах-
ме дотам. Единствено можем
да тренираме повече и да сме
по-ефективни в атака. Маке-
дония ГП са качествен отбор
и могат да ни създадат много
проблеми. Не знаем къде ще
играем, но когато разберем,
ще се напаснем към терена”,
каза Илич.

“Червените” гостуват на
западните ни съседи в
четвъртък, но заради масо-
вите протести в Скопие още
не е ясно къде ще се играе
тази среща.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Спринтьори от САЩ окупираха пак подиума след 31 години

СНИМКА БТА

Американците Фред Кърли (в средата), Марвин Брейси и Трейвън Бромел (вдясно)
окупираха подиума след финала на 100 м на световното в Юджин

Олимпийският вицешампи-
он от Токио 2020 Фред Кърли
спечели титлата в спринта на
100 м при мъжете на Светов-
ното първенство по лека атле-
тика в Юджийн, САЩ. Трима
американци пък окупираха от-
ново подиума след “кралския
спринт” за първи път от 1991
г. Кърли финишира за 9,86 сек.
(-0,1 м/сек), пред сънародници-
те си Марвин Брейси и
Трейвън Бромел, изостанали
на 2 стотни. САЩ е домакин
на Световното на открито за
първи път.

Àìåðèêàíåö å ¹1 â ñâåòà
â áÿãàíåòî íà 100 ìåòðà

Карл Луис за последно из-
веде американски атлети на
подиуми през 1983 и 1991 г.,
но оттогава никоя нация не е
успяла да го направи в сприн-
та.

“Казах, че ще го направим,
и го направихме”, заяви Кърли.
27-годишният американец по-
каза, че е взел правилното ре-
шение да се преориентира от
400 м към 100 м, след като бе

бронзов медалист на 400 м на
предишното световно в Доха
през 2019 г., а през миналата
година на Олимпиадата в То-
кио спечели сребро на 100 м.

На финала бягаха четири-
ма американци, но шампионът
от Доха 2019 Крисчън Коул-
ман (САЩ) не успя да защити
титлата си и остана шести с
10,01 сек. Олимпийският шам-
пион от Токио 2020 Ламонт
Джейкъбс (Ит) не стартира в
полуфиналите заради конту-
зия.

Полякът Павел Файдек спе-

чели безпрецедентна пета по-
редна световна титла в
хвърлянето на чук. 33-годиш-
ният атлет триумфира с най-
добро постижение в света за
годината - 81,98 м. Сънарод-
никът му и олимпийски шам-
пион Войчех Новицки взе сре-
брото с 81,03 м, а бронзът
заслужи Ейвинд Хенриксен
(Нор) с 80,87 м.

Файдек е бронзов медалист

от Токио 2020 и европейски
шампион и едва вторият атлет,
спечелил 5 последователни
златни медала от световни
първенства след легендата в
овчарския скок Сергей Бубка
(Укр), който има шест поред-
ни златни отличия.

Шампионатът ще бъде за-
помнен с финала на изключи-
телната кариера на Алисън
Филикс, която приключи с

бронзов медал със смесената
щафета на САЩ на 4х400 м.
Седемкратната олимпийска
шампионка има общо 19 меда-
ла от световни (13 златни). В
квартета бяха още Илайджа
Гудуин, Върнън Норууд и Ке-
неди Саймън, който бяга сла-
бо на последния пост и в по-
следните метри бе изпреварен
от бегачите на Доминиканска-
та република и Нидерландия.

Доминикана завърши за
3:09,82 мин. - най-добро вре-
ме в света за сезона.

Олимпийският шампион от
Токио 2020 в скока на дължи-
на - Милтиядис Тентоглу (Гър),
чийто треньор е българинът
Георги Помашки, бе изпрева-
рен с 4 см в последния опит от
китаеца Джанан Уан, който
прелетя на 8,36 м (0,5 м/сек) и
му отмъкна световната титла.

Най-голямата трансферна сага
за лятото приключи. Барселона
официално обяви трансфера на
Роберт Левандовски от Байерн
Мюнхен. Полякът ще подпише
тригодишен договор с опция за
удължаване с още една година.

Трансферната сума възлиза
на 45 милиона евро фиксирана
цена, плюс 5 милиона като бону-
си.

Въпреки успешните прегово-
ри трансферът приключва с до-
ста проблеми на фона на финан-
совото състояние на “лос кулес”,
първият от които е заплатата на
Левандовски. Барселона ще тряб-
ва да намери начин да го регист-
рира заедно с вече подписалите
Франк Кесие, Андреас Кристен-
сен и Рафиня.

Не е ясно и с кой номер ще
игра стрелецът - неговият любим
№9 е зает от Мемфис Депай, но
се очаква нидерландският нацио-

“Маегашира-6”
Даниел Иванов-Аои-
яма допусна чет-
върта загуба на лет-
ния турнир по сумо
за Купата на Импе-
ратора в Нагоя. В
осмия кръг на над-
преварата бълга-

Селекционерът на мъжкия
национален отбор по баскет-
бол Росен Барчовски пое и ба-
скетболния ЦСКА, обявиха от
ръководството на “червения”
клуб. ЦСКА се завръща в На-
ционалната баскетболна лига
след 13-годишно отсъствие.

Барчовски обяви, че поне
до Нова година ще съвместява
двете длъжности.

“Имаше такава традиция -
когато някой прекрати карие-
рата си, да предаде опита си на
младите играчи. Когато Петко
Маринов прекрати спортната

Àîèÿìà ãóáè â Íàãîÿ

Íàêðàÿ Áàðñåëîíà
âçå Ëåâàíäîâñêè

нал да си тръгне заради конку-
ренцията с поляка.

Левандовски се сбогува с вече
бившия си клуб Байерн в Инста-
грам. Стрелецът написа на нем-
ски, английски и полски, че бла-
годари за осемте години на “Али-
анц Арена” и че е много горд с
постигнатото.

“Бих искал да благодаря на
моите съотборници, всички слу-
жители и ръководството на Бай-
ерн, както и на всички, които ме
подкрепиха и направиха всичко
възможно да спечелим много тит-
ли. Гордея се с всичко, което сме
постигнали заедно. Преди всичко
бих искал да благодаря на фено-
вете - вие сте тези, които правят
клуба такъв, какъвто е. Ние, иг-
рачите, сме тук само за миг. За
мен този момент продължи осем
прекрасни години, които завина-
ги ще пазя в сърцето си”, написа
полякът.

ринът бе избутан от
дохиото от японския
“маегашира-3” Ура с
техниката “ошида-
ши” и има баланс 4-
4, а днес ще се бори
с “маегашира-9” Ко-
тоеко. Японецът е
със същия актив и е

50 кг по-лек, като
тежи “само” 132 кг.

“Йокодзуна” Те-
рунофуджи и още
шестима сумисти са
на върха с по 6 по-
беди и 2 загуби след
осмия ден на турни-
ра.

Ðîñåí Áàð÷îâñêè ïîå è ÖÑÊÀ
си дейност, ми даде екипа си с
№6. За мен е много емоциона-
лен момент. Развълнувам съм.
Преживях цялата история за-
едно с Роберт Гергов, Сашо
Чакмаков и много хора. Бил
съм в ЦСКА, когато е имало
силна организация, когато е
имало и фалити, когато се по-
явиха хора, които направиха
всичко възможно да унищожат
клуба. 13 години нямаше
мъжки отбор, сега имаме щас-
тието това да се случи. Не ми
е хрумвало да откажа тази по-
кана! Заради семейство Найде-

нови и заради много хора.
Осъзнавам отговорността да се
прави нов отбор, без да е има-
ло такъв. С името на ЦСКА и
тези възможности няма как да
няма големи амбиции. Не съм
се замислял секунда. Сега за-
почвам да разбирам труднос-
тите пред нас”, каза Барчовски.

Успех в новото начинание
му пожела треньорът на фут-
болния ЦСКА 1948 Любослав
Пенев, а в управата на баскет-
болния ЦСКА влезе и
изпълнителният директор на
ЦСКА 1948 Добрин Гьонов.

СНИМКА СПОРТАЛ

Президентът на ЦСКА Роберт Гергов представи новия треньор Росен Барчовски (вдясно)


